
RADA MIEJSKA
W SEPÓLh'[E KRAJEŃSKIM

ul. 1-:ixlcasza Kościuszki 11
89-4iX) Sel'+ólrio Krajeikie

OR.0002.9 .8.2024

Protokół Nr V/2024
z V sesji Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim,

która odbyła się w dniu 28 sierpnia 2024 r.
w godzinach od 10:00 do 14:05.

Sesja Rady Miejskiej odbyła się w sali im. L. Prądzyńskiego w Urzędzie Miejskim
w Sępólnie Krajeńskim, ul. Tadeusza Kościuszki 11.

Sesja nagrywana przy u0ciu systemu elektronicznego.

Ad. 1. Otwarcie sesji

Otwarcia V sesji Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim dokonał Pan Artur Juhnke
Przewodniczący Rady Miejskiej.

Poinformował, że sesja będzie utrwalana za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i
dźwięk. Nagrania z sesji są udostępniane w Biuletynie Informacji Publicznej, na
stronie internetowej gminy oraz w sposób zwyczajowo przyjęty. Administratorem
danych osobowych jest Burmistrz Sępólna Krajeńskiego. Pełną klauzulę informacyjną
dotyczącą nagrywania i transmisji sesji Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim moźna
znaleźć na stronie internetowej www.gmiria-sępplnq.pl w zakładce Rada Miejska oraz
na stronie Biuletynu Informacji Publicznej Gminy Sępólno Krajeńskie zakładka- sesje
Rady Miejskiej -nagrania oraz na drzwiach wejściowych na posiedzenie sesji. Poprosił
o przestrzeganie przepisów związanych z ochroną danych osobowych RODO.

Następnie Przewodniczący RM przywital:
- radnych Rady Miejskiej,
- Pana Marka Charta Przewodniczącego Rady Powiatu,
- Pana Waldemara Stupalkowskiego Burmistrza Sępólna Krajeńskiego,
- Pana Marka Zieńko Zastępcę Burmistrza Sępólna Krajeńskiego,
- Panią Annę Buchwald Skarbnika Gminy, Przewodniczącą Rady Nadzorczej ZGK Sp.

Z o.o,

- Pana Dariusza Wojtanię Sekretarza Gminy,
- Pana Bła?żeja Czerkawskiego Przewodniczącego Rady Nadzorczej ZTiU Sp. z o.o.,
- dyrektorów jednostek organizacyjnych i kierowników referatów Urzędu Miejskiego,
- sołtysów i przewodniczących zarządów osiedli,
- media oraz wszystkich pozostałych obecnych na sesji, a także tych oglądających

sesję w mediach.

Lista obecności sołtysów i przewodniczących zarządów osiedli biorących udział w sesji
RM stanowi załącznik nr 1 do protokołu.

Lista obecności pracowników Urzędu Miejskiego, gości zaproszonych, pracowników
jednostek podległych i pozostałych osób biorących udział w sesji RM stanowi
załącznik nr 2 do protokołu.

a) stwierdzenie quorum,

Przewodniczący RM stwierdził, że na 15 radnych obecnych jest
quorum, przy którym Rada Miejska w Sępólnie Krajeńskim
i podejmować prawomocne uchwały.

14 co stanowi

może obradować

Strona 1 z 32



Nieobecny radny RM Janusz Tomas, który usprawiedliwił swoją nieobecność.

Uspraw'edliwienie stanowi załącznik nr 3 do protokołu.

Lista radnych RM biorących udzial w sesji stanowi załącznik nr 4 do protokołu.

b) przedstawienie porządku obrad,

Przewodniczący RM poinformował, że porządek obrad radni otrzymali wraz
z zawiadomieniem o sesji.

Następnie zapytai czy ktoś z radnych chcialby zło0ć wniosek o zmianę porządku
obrad.

Wobec tego, że nikt nie zło::ł wniosku o zmianę porządku obrad, Przewodniczący RM
odczytał porządek obrad.

Porządek obrad:

1. Otwarcie sesji:

a) stwierdzenie quorum,

b) przedstawienie porządku obrad.

2. Przyjęcie protokołu z III sesji Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim.

3. Przyjęcie protokołu z IV sesji Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim.

4. Sprawozdanie Burmistrza Sępólna Krajeńskiego z działalności w okresie między
sesjarni, w tym z wykonania uchwal Rady Miejskiej.

5. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej z działalności w okresie między
sesjami.

6. Sldadanie interpelacji i zapytań przez radnych.

7. Wolne wnioski i informacje.

8. Przebieg inwestycji na terenie Miasta i Gminy Sępólno Krajeńskie w I półroczu
2024 roku.

9. Sprawozdania z działalności organizacyjnej i ekonomicznej spółek gminnych za
okres - 2023 rok i I półrocze 2024 roku:

a) Zakładu Gospodarki Komunalnej Spółka z o.o.

- dyskusja

b) Zakładu Transportu i Usług Spółka z o.o.

- dyskusja.

10. Podjęcie uchwal w sprawie:

a) zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Sępólno
Krajeńskie,

b) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Sępólno Krajeńskie na
2024 rok,
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c) zatw'erdzenia skonsolidowanego bilansu Gminy Sępólno Krajeńskie za 2023 rok,

d) zmieniająca uchwalę w sprawie ustalenia wysokości opłat za pobyt dziecka w

żłobku i klubie dziecięcym w Gminie Sępólno Krajeńskie oraz wysokości

maksymalnej opłaty za wy?ienie,

e) uchwalenia Regula?rninu świadczenia usług transportowych ,,DOOR-TO-DOOR" dla

osób z potrzebą wsparcia w zakresie mobilności oraz wykluczonych

komunikacyjnie z terenu Gminy Sępólno Krajeńskie,

f) zmieniająca uchwałę w sprawie udzielenia dotacji dla Parafii Rzymskokatolickiej

pw. Św. Bartłomieja Apostoła w Sępólnie Krajeńskim,
g) zmieniająca uchwałę w spraw'e udzielenia dotacji dla Parafii Rzymsko-Katolickiej

pw. św. Mateusza Apostoła i Ewangelisty w Wałdowie,

h) zmieniająca uchwalę w sprawie udzielenia dotacji dla Parafii Rzymsko-Katolickiej

pw. św. Mateusza Apostoła i Ewangelisty w Wałdowie,

i) przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania

przestrzennego terenu zlokalizowanego przy ul. Leśnej w Sępólnie Krajeńskim,

j) zmiany uchwały w sprawie wyznaczenia obszaru i granic aglomeracji Sępólno

Krajeńskie,

k) przeprowadzenia wyborów uzupełniających Sołtysa oraz członków Rady Sołeckiej

Sołectwa Komierowo,

l) pozostawienia bez rozpoznania anonimowej skargi,

ł) sprzedaży nieruchomości gruntowej położonej przy ul. Młyńskiej w Sępólnie

Kraj eńskim,

m) sprzeda?0 nieruchomości gruntowej położonej we wsi Niechorz, gm. Sępólno

Kraj eń skie,

n) sprzeda$ nieruchomości gruntowej położonej we wsi Wałdówko, gm. Sępólno

Krajeńskie.

11. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania oraz informacje Przewodniczącego Rady

o udzielonych odpow'edziach w formie pisemnej na interpelacje i zapytania

zgłoszone na poprzedniej sesji.

12. Odpowiedzi na wolne wnioski.

13. Zakończenie sesji.

Przewodniczący RM stwierdził, że Rada Miejska będzie obradowała wg
przedstawionego porządku obrad oraz przywitał przybyłego na sesję RM Starostę
Sępoleńskiego Pana Jarosława Tadycha.
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Ad.2. Przyjęcie protokołu z III sesji Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim.

Przewodniczący RM poinformował, że protokół był wyłożony do wglądu w biurze Rady
Miejskiej oraz został przesłany radnym za pomocą poczty elektronicznej. Następnie
zapytał radnych o pytania do protokołu.

Pytań do protokołu nie było, w związku z powyż,szym Przewodniczący RM zarządził
głosowanie oraz poprosil aby wyniki głosowania odnotować w protokole sesji.

Protokół z III sesji Rady Miejskiej zostal przyjęty następującymi głosami:

za- 14 radnych, przeciw- O radnych, wstrzymało się- O radnych
W chwili głosowania obecnych było 14 radnych.

Wykaz imiennego głosowania stanowi załącznik nr 5 do protokołu.

Przewodniczący RM zarnknął ten punkt i przeszedł do kolejnego.

Ad. 3. Przyjęcie protokołu z IV sesji Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim.

Przewodniczący RM poinformował, że protokół był wyłożony do wglądu w biurze Rady
Miejskiej oraz został przesłany radnym za pomocą poczty elektronicznej. Następnie
zapytał radnych o pytania do protokołu.

Pytań do protokołu nie było, w związku z powyższym Przewodniczący RM zarządził
głosowanie oraz poprosił, aby wyniki głosowania odnotować w protokole sesji.

Protokół z IV sesji Rady Miejskiej został przy5e;ty następującymi głosami:

za- 14 radnych, przeciw- O radnych, wstrzymało się- O radnych
W chwili głosowania obecnych było 14 radnych.

Wykaz imiennego głosowania stanowi załącznik nr 6 do protokołu.

Przewodniczący RM zarnknął ten punkt i przeszedł do kolejnego.

Ad. 4. Sprawozdanie Burmistrza Sępólna Krajeńskiego z działalności w okresie
między sesjami, w tym z wykonania uchwał Rady Miejskiej.

Burmistrz 8ępólna Krajeńskiego przedsta'w'ł sprawozdanie z dzialalności między
sesjami RM tj. od dnia 26 czerwca 2024 roku do dnia 28 sierpnia 2024 roku.

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 7 do protokołu.

Przewodniczący RM zapytał, czy są pytania do sprawozdania.

Głos zabrała Wiceprzewodnicząca RM Anna Miczko-Gierakowska, która poprosiła o
rozwinięcie tematu spotkania z przedstawicielami gazowni w sprawie budynku.

Burmistrz Sępólna Krajeńskiego wyjaśnił, że spotkanie dotyczyło obiektu, który od
lat stoi w Sępólnie Krajeńskim, jest nieu$tkowany przez gazownię i przez Zakład
Gazowniczy jest wystawiony na sprzedaż. Gmina planowa?ła przystąpić do jego
wykupu pod konkretny cel, ponieważ gmina rozważ:Jta wstępnie utworzenie ta?m
muzeum. Wyjaśnił, że poprzednio gmina planowała zakupić budynek na ulicy
Jeziornej, obok Centrum Aktywności Społecznej lecz po wizji lokalnej i całym
przeglądzie budynku gmina stwierdziła, że koszt związany z jego wyremontowaniem i
przystosowaniem jest tak du,$, że ekonomicznie nie do końca się to opłaca. Tak samo
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pow'erzchnia tego budynku nie jest za duża, ponieważ jest to budynek typu domku
jednorodzinnego, ale lokalizacja jest jak najlepsza jeż,eli chodzi o tego typu obiekt.
Burmistrz Sępólna Krajeńskiego wyjaśnił, że powstał pomysł, aby zaadoptować
budynek po gazowni na takie muzeum, ale zarówno cena jak i cahy układ wewnętrzny
pomieszczeń powoduje, że również od tego pomysłu gmina odstąpiła. Dodał, że Zakład
Gazowniczy cały czas ma wystawiony na sprzedaż, ten budynek i być może znajdą się
też kupcy, którzy zagospodarują go na inny cel. Burmistrz Sępólna Krajeńskiego
stwierdził, że jest tarn również, jeszcze jeden problem, ponieważ w sprzeda?ż całego
budynku wraz z nieruchomością wchodzi także stacja redukcyjna gazu, do której
gazownia rości sobie prawa i dostęp. Przyszły nabywca będzie obciąż,ony
udostępnieniem tego terenu pod tą stację redukcyjną. Stwierdził także, że może nie
jest to jakiś du$ problem, ale zawsze nabywca kupuje na własnos+ć nieruchomość to
chce w całości nią dysponować, w przypadku gminy, gdyby to było na potrzeby
muzeum, to nie byłoby istotnym problemem.

Nikt więcej nie zabrał głosu, dlatego Przewodniczący RM zamknął ten punkt i
przeszed?ł do kolejnego punktu według porządku obrad.

Ad. 5. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej z działalności w okresie
między sesjami.

Pan Artur Juhnke Przewodniczący Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim odczytał
w/wym. informację.

Informacja stanowi załącznik nr 8 do protokołu.

Przewodniczący RM zapytal, czy są pytania do informacji.

Pytań nie było, wobec tego Przewodniczący RM zamknął ten punkt i przeszedł do
kolejnego.

Ad. 6. Skladanie interpelacji i zapytań przez radnych.

Przewodniczący RM poinformował, że między sesjarni nie została złoźona żadna
interpelacja ani zapytanie. Następnie zapytal, czy ktoś z radnych chcialby zło0ć
interpelację lub zapytanie, jeśli tak to poprosił o jej odczytanie i złożenie na jego ręce.

Głos zabrał Wiceprzewodniczący RM Robert Czerechowski, który zło,$ł interpelację w
sprawie budowy nowego zejścia na plażę tzw. ,,Mara".

Kserokopia pisma dot. interpelacji stanowi załącznik nr 9 do protokołu.

Następnie Wiceprzewodniczący RM Robert Czerechowski zło$ł zapytanie dotyczące
likwidacji napisów ,,SHOX".

Kserokopia pisma dot. zapytania stanowi załącznik nr 10 do protokołu.

Kolejne zapytanie złożone przez Wiceprzewodniczącego RM Roberta Czerechowskiego
dotyczyło harmonogramu tzw. prac zielonych w Gminie Sępólno Krajeńskie.

Kserokopia pisma dot. zapytania stanowi załącznik nr 11 do protokołu.

W dalszej kolejności Wiceprzewodniczący RM Robert Czerechowski zło.$ł zapytanie w
sprawie dotyczącej tego, czy Urząd Miejski ma w planach umiejscowienie nowych,
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nowoczesnych ,,w'taczy" przy obwodnicy lub /i ma całą strategię, która zwróci uwagę
na walory Gminy Sępólno Krajeńskie.

Kserokopia pisma dot. zapytania stanowi załącznik nr 12 do protokołu.

Następnie Wiceprzewodniczący RM Robert Czerechowski ;J+o0ł kolejne zapytanie
dotyczące tego, czy Gmina Sępólno Krajeńskie idzie śladem opracowanego raportu
,,Strategia rozwoju Gminy Sępólno Krajeńskie na lata 2021-2030" lub planuje inne
działania mające na celu zachęcanie do zamieszkania na terenie Gminy Sępólno
Krajeńskie.

Kserokopia pisma dot. zapytania stanowi załącznik nr 13 do protokołu.

Głos zabrał radny RM Robert Sieg, który z'ło0ł zapytanie w sprawie budowy ścieżek
rowerowych na terenie Powiatu Sępoleńskiego.

Kserokopia pisma dot. zapytania stanowi załącznik nr 14 do protokołu.

Głos zabrała radna RM Jadwiga Bukolt, która zło$ła interpelację w sprawie
w?ykonania przejścia dla pieszych na ulicy Kościuszki (na wysokości sklepu PEPCO,
KiK, Rossmann).

Kserokopia pisma dot. interpelacji stanowi załącznik nr 15 do protokołu.

Głos zabral radny RM Jacek Kapsa, który zło,$ł interpelację dot. prób ewakuacyjnych
przeprowadzonych w szkołach podstawowych oraz przedszkolach na terenie Gminy
Sępólno Krajeńskie.

Kserokopia pisma dot. interpelacji stanowi załącznik nr 16 do protokołu.

Nikt więcej nie zło,$ł interpelacji i zapytania, dlatego Przewodniczący RM zamknął
ten punkt i przeszedł do kolejnego.

Ad. 7. Wolne wnioski i informacje.

Przewodniczący RM otworzył ten punkt porządku obrad.

Głos zabrała radna RM Karolina Kubijk, która zło,?ła wniosek w sprawie postawienia
śmietników przy przystankach autobusowych w miejscowości Lutowo oraz
Wiśniewka, a także wykoszenia chwastów na przystanku w Wiśniewce.

Kserokopia wniosku stanowi załącznik nr 17 do protokołu.

Następnie głos zabrała radna RM Anna Komza, która zło,$ła wniosek w sprawie
podjęcia działań zw'ązanych ze stanem technicznym przystanku autobusowego we
wsi Zboże.

Kserokopia wniosku sta?nowi załącznik nr 18 do protokołu.

Głos zabrała Wiceprzewodnicząca RM Anna Miczko-Gierakowska, która chciałaby
uzyskać odpowiedź kiedy zostaną wykonane barierki na ulicy Farnej, schodząc do
kościoła.

Następnie Wiceprzewodnicząca RM Anna Miczko-Gierakowska poinformowała w
imieniu mieszkańców, że po deszczach teren przy ulicy Kościuszki, przy wjeździe przy
byłym Stolbudzie zamienia się w jezioro. Mieszkańcy twierdzą, że jest to teren gminny.
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W dalszej kolejności Wiceprzewodnicząca RM Anna Miczko-Gierakowska stwierdziła,
że wczoraj lub przedwczora5 były wykaszane trawniki, dlatego wnioskuje, aby było
sprzątane na bież,ąco po koszeniu. Wyjaśniła, że jezeli będzie deszcz to znowu
studzienki będą ca?łe zapchanc i posesje będą znowu zalane. Wiceprzewodnicząca RM
dodała, że jadąc na sesję sp:i-awdziła to i faktycznie nie jest sprzątnięte. Wszystko
zalega, a przy pierwszym deszczu ludzie znowu będą mieli wodę w piwnicach.

Głos zabral radny RM Kajeta?n Wiese, któiy poinformował, że dzięki współpracy z
Krajeńskim Parkiem Krajobrazowym udało się pozyskać pierwsze tabliczki na
pomniki przyrody i chcia?łby je wręczy:: Burmistrzowi Sępólna Krajeńskiego jako
początek dobrej drogi do ujednolicenia i zrobienia porządku w tym zakresie.

Caos zabrał radny RM Jacek Kapsa, który wyjaśnii że na poprzedniej sesji radna RM
Anna Komza zwróciła uwagę na wymalowanie w kolorze niebieskim, dostosowania do
obecnych wymogów miejsca parkingowego przy Centrum Kultury i Sztuki, co zostało
w błyskawicznym tempie zrealizowane. Dodał, że istnieją inne lokalizacje w naszym
mieście, które również wymagają dostosowania miejsc parkingowych dla osób
niepełnosprawnych do obowiązujących przepisów. Rozporządzenie weszło w ::cie w
2015 roku, a do 2017 roku samorządy miały wszystkie miejsca dostosować do tego
oznakowania poziomego w kolorze niebieskim. Stwierdził, że m.in. do takich miejsc
nale0 parking między szkołą nr 3 a Przychodnią Spamed - 4 miejsca parkingowe,
które powinny być dostosowane do obecnych wymogów, przy targowisku miejskim i
,,Milaiio" - 1 miejsce. Dodal że być moze istnieją t?e inne lokalizacje wymagające
dostosowania, jednak te wymienione powyżej powinny być też priorytetowo
uwzględnione i zrealizowane. Poprosił o podjęcie działań w tym zakresie.

Głos zabrał radny RM Dariusz Pieczywek, który wyjaśnił, że wczoraj odbyło się
spotkanie zorganizowane przez kółka rolnicze na świetlicy w Wilkowie, w którym brała
udzial dość duża grupa rolników i które dotyczyło sytuacji w rolnictwie. Głównym
tematem była zbliżająca się fala ASF, czyli choroby dzików i trzody chlewnej itp.
Wyjaśnił, źe chciałby aby gmina w swoim zakresie dołożyła wszelkich starań, aby
przygotować się do tego zjawiska, aby zająć się bioasekuracją oraz aby zwrócić
szczególną uwagę na możliwość rozprzestrzeniania się tej choroby, żeby jak
najbardziej zapobiegać temu.

Nikt 'w'ęcej nie zabrał głosu.

Naste.pnie Przewodniczący RM odczytał komunikat:

,,z okazji 85. rocznicy wybuchu II wojny światowej w dniu 1 września 2024 r. Władze
Sarnorządowe Gminy Sępólno Krajeńskie i Powiatu Sępoleńskiego oraz delegacje
instytucji zło;żą wiąza?nki kwiatów przy Pomniku Ofiar Walki i Męczeństwa w Sępólnie
Krajeńskim. Ponadto przy Pomniku zostaną zaciągnięte wart.y hono:i-owe.
Jednocześnie zwracamy się z apelem do Mieszkańców Gminy Sępólno Krajeńskie o
wywieszenie flag narodow?ych na swoich budynkach oraz w miarę możliwości o jak
najliczniejsze uczestnictwo w obchodach.

Przebieg obchodów:
8.45 - zbiórka na Placu Wolności przy Pomniku Ofiar Walki i Meczeństwa
9.00 - wystąpienie Burmistrza Sępólna Krajeńskiego, złożenie wiazanek kwiatów."

Głos zabrał mieszkaniec Sępólna Krajeńskiego Pan , który chciał
ponowić problem, który zgłosił w ubiegłym roku . Wyjaśnił, że otrzymał odpowiedź, że
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pieszy na drogach m21 piei-wszciistwo na zabudowaiqym terenie, a zło.żył wniosek o
wybudowanie chodników przy drodze łączącej ulicę Popiełuszki z ulicą Wysoką.
Szerokość tego przesmyku nie pozwala bezpiecznie przechodzić przechodniom. Do
zapoznania dołączył zdjęcie i wtedy uzyskał tego typu odpowied?ź. Stwierdził także, że
w tej sprawie nie zostało zrobione nic oraz dodał, że o bezpieczei'istwie też nic się nie
mówi. Mieszkaniec Sępólna dodał, że po wysłuchaniu Pana Burmistrza można
stwierdzić, że wykonywane są inwestycje dotyczące bezpieczeństwa, dlatego chciał
dzisiaj zapytać czy to bezpieczeństwo mieszkańcom ulicy Wysokiej, bloków na Osiedlu
Słowackiego 14, 15 zosta?nie. wreszcie zapewnione, poprzez wybudowanie przy
blokach 14, 15 chodników. Nastepnie wyjasnił, że drugi problem, który poprzednio
zgłaszał to było bezpieczeństwo przechodniów na ulicy Wysokiej. Wyjaśnił, ,że ulica
Wysoka jest na tyle wąska, że na odcinku koło liceum dla pieszych jest to odcinek
niebezpieczny. Jest za wąski chociażby dlatego, że tak jak na ca?łej drodze Wysokiej
obowiązują na tym odcinku dwa kierunki jazdy. Na tym wąskim odcinku koło liceum
nie ma możliwości, żeby się wyprzedziły, czy wyminęły, a w ogóle nie ma mowy o
bezpieczeństwie przechodniów. Zwrócił poprzednio uwagę na to, że po wybudowaniu
boiska przy liceum, został ten odcinek drogi na tyle zabezpieczony płotem, ze młodzież
która chodzi do szkoły tamtą drogą, jak również pm?iie które chodzą z wózkami do
żłobka muszą się po prostu obawiać o swoje ?cie lub zdrowie. Zdaniem mieszkańca
wystarczyłoby na tym odcinku koło ]iceum zrobić odcinek f)cdnokierunko'wy jazdy,
wymalować pasy dla przejscia dla pieszych i w jakiś sposób spowodowa?łoby to, że
przechodnie czuliby się bezpiecznie. W następnej kolejności mieszkai'iiec Sępólna
Krajeńskiego stwierdził, ze kolejnym problemem jest problem nawierzchni na ulicy
Wysokiej, co wiąże się z wcześniejszą wypowiedzią o jednokierunkowej jezdni. Gdy
wybudowano rondo przy ratuszu, wyjazd z ulicy przy domu kultuiy sta?ł się trochę
bardziej przejezdny, chocia?ż jednocześnie kierowcy narzekają, ze wyjechać w
godzinach szczytu jest bardzo trudno. Dodał, że jego zdaniem ruch z ulicy Wysokiej
pow'nien zostać po wykonaniu jej w jednokierunkową skierowany na drogę po
remoncie, który jest teraz wykonyvvany, jak równie'z na rondo, co wiąże się również z
tym, zeby kierunek jazdy na wspomnianym przesmyku po prostu odwrócić. W tej
chwili kierunek jest od ul. księdza Popiełuszki do ul. Wysokiej, jednoczesnie jest
zgoda na wjazd samochodów na ulicy Wysokiej dla włascicieli parkingów przy tym
przesmy?lm, co powoduje że kierowcy korzystają z ruchu odwrotnego, czyli jadą na
zakazie bo jak już wjechali to jadą dalej. Mieszkaniec Sępólna Kraj eńskiego stwierdził,
źe są to problemy, które ma nadzieje zostaną rozwiązane, biorąc pod uwagę, że
fundusze KPO w kraju się zwiększyły i zostaną poprzez zawnioskowanie do wyższych
instancji władz wreszcie zrealizowane. Stwierdzil że jest jeszcze jeden problem, który
został bardzo ładnie rozwia;zany bo zostało wspomniane o miejscach parkingowych
dla niepełnosprawnych. W Tucholi jeżeli miejsca parkingowe są zajęte to
niepełnosprawni kierowcy bezpłatnie, po wyłożeniu karty upoważni;a'3a?cej do stania w
tych miejscach dla niepełnosprawnych mają prawo do stawiania samochodów na
pozostałych miejscach parkingowych. Dodał, ze po rozmowie z osobą egzekwi?ijącą
opłaty stwierdzono, że jest to niemożliwe, ale stwierdza że można byłoby pomyśleć
nad ta?kim rozwiązaniem jakie istnieje w Tucholi.
Przewodniczący RM wyjaśnij, ze na przyszłość bardzo prosi o konta?ktowanie się z
radnymi z danego okręgu w sprawach nurtujących. Temat ulicy Wysokiej był
niedawno podejmowany przez radneg,o RM Piotra Warminskiego, który w związku z
tą sprawą złożył odpowiednie dokumenty, dokumentację fotograficzną. Dodal, zc tak
samo temat miejsc parkingowych był poruszany wielokrotnie i '3e'zeli obowiąz'u'3aca
umowa z wykonawcą dobiegnie końca, to w wielu punktach będzie musiała być
negocjowana i rozmowy na ten temat odbędą się później. Przewodniczący RM
stwierdził, że wg podpowiedzi Pana Burmistrza to Sępólno ma taką samą umowę jak
Tuchola i regulamiii jest talń sam. Przewodniczący RM podziękował za cenną uwagę,
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a regulamin będzie negocjowany tak, żeby ułatwić mieszkańcom funkcjonowanie w
naszym mieŚcie.

Mieszkaniec Sępólna Krajeńskiego odniósł się do wypowiedzi Przewodniczącego RM,
gdzie wyjaśnił, że po rozmowie z Panem od pobierania płatności usłyszał, że nie ma
takiej możliwości i ze wolne od opłat są tylko stanowiska na niebiesko pomalowane.
Następnie poruszył kwestię kierowania spraw do radnych i stwierdził, że być moze i
tak, ale ten problem został zgłoszony ponad rok temu. Otrzymał wówczas pismo,
w którym to urzędnicy funkcyjni, w odpowiedzi na tą interpelację, napisali że w
terenie zabudowanym pieszy ma pierwszeństwo. Mieszkaniec stwierdził, ze zgadza się
z tym, że pieszy ma pierwszeństwo. Na zdjęciu widać, że pieszy ma pierwszeństwo
żeby tylko uciekać na trawę, a panie z wózkiem czy o lasce zawsze będą mialy
problemy i będą się zawsze bały, będą zawsze musiały uciekać na trawę. Natomiast
jeżeli trawa jest sucha, to się nikt nie poślizgnie, natomiast jeżeli jest mokra lub
zarnrożona to można sobie wyobrazić co może się stać.

Przewodniczący RM podziękował za zgłoszone wnioski, które są cenne i Rada będzie
starała się procedować je w taki sposób, żeby mieszka?ńcom tego miasta i gminy ,$ło
się lepiej.

Głos zabrał radny RM Kajetan Wiese, który w imieniu Klubu chciałby zaproponować,
aby w celu ułatwienia mieszkańcom kontaktu z radnymi i korzystając z dobrych
praktyk w innych gminach, umieścić w Biuletynie Informacji Publicznej zakładkę z
danymi kontaktowymi do radnych, czyli oficjalne adresy e-mail.

Przewodniczący RM stwierdzil że jeżeli taka zakładka nie funkcjonuje to gmina
postara się, aby takie adresy były dostępne. Przypomnial także, że funkcjonuje takż,e
dyżur Przewodniczącego w każdy wtorek od 1400 do 1600 i jest do dyspozycji. Dodał,
że jak wiadomo Przewodniczący RM jest pracownikiem tego urzędu, tego gmachu więc
w innych godzinach o ile będzie dostępny i będzie mógł pomóc to zawsze jest do
dyspozycji. Numer telefonu dostępny jest w biurze Rady oraz na stronie internetowej
gminy. W razie potrzeby będzie przekierowywał do konkretnych radnych, którzy
terytorialnie przypisani będą do danego problemu lub zagadnienia.

Nikt więcej nie zabral głosu, więc Przewodniczący RM zamknął ten punkt porządku
obrad i przeszedł do kolejnego.

Ad. 8. Przebieg inwestycji na terenie Miasta i Gminy Sępólno Krajeńskie
w I półroczu 2024 roku.

Przewodniczący RM poinformowa?ł, że informację radni otrzymali wraz z materialarni
sesyjnymi.

Pani Anna Sotkiewicz- Tumanik Kierownik Referatu Inwestycji i Rozwoju
Gospodarczego omówiła przebieg inwestycji na terenie Miasta i Gminy Sępólno
Krajeńskie w I półroczu 2024 roku za pomocą prezentacji multimedialnej.

Pani Kierownik po zakończonej prezentacji bardzo serdecznie podziękowała swoim
współpracownikom za ich zaangażowanie w tych wszystkich zadaniach
inwestycyjnych, ponieważ tylko dzięki sprawnemu zespołowi można bezproblemowo
przeprowadzać taki proces inwestycyjny.

Informacja stanowi załącznik nr 19 do protokołu.
Wydruk prezentacji stanowi załącznik nr 20 do protokołu.
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Przewodniczący RM stwierdzii że zarówno ilość zaplanowanych, realizowanych i
zrealizowanych zadań oraz wysokość pozyskanych środków jest imponująca.
Następnie pogratulował Pani Kierownik oraz podziękował za przygotowanie
materiałów.

Przewodniczący RM zapytał, czy są pytania do tej informacji?

Głos zabrała Wiceprzewodnicząca RM Anna Miczko-Gierakowska, która zapytała, czy
dokumentacja ulicy Ogrodowej będzie dotyczyła kompleksowo całej ulicy Ogrodowej?

Pani Kierownik Referatu IRG wyjaśniła, że dokumentacja nie będzie dotyczyła całej
ulicy Ogrodowej, tylko będzie dotyczyła remontu w zakresie, który został wskazany
na spotkaniu w obecności również radnych.

Następnie Wiceprzewodnicząca RM Anna Miczko-Gierakowska, zapytała czy jest
uwzględniona przy wykupie gruntów ulica Wiatrakowa?

Pani Kierownik Referatu IRG wyjaśniła, że nie jest to uwzględnione.

Wiceprzewodnicząca RM Anna Miczko-Gierakowska zapytała dlaczego, poniewa?ż
kilka miesięcy przed wyborami usłyszała, że robi się coś w tym kierunku.

Pani Kierownik Referatu IRG wyjaśniła, że wykupy gruntów, które są w budżecie są
to wykupy tzw. decyz?ją ZRID-owską, które zostały wydane przy realizacji takich
zarnierzeń jak droga w Komierowie, ponieważ gmina w niektórych miejscach musiała
te grunty wykupić, tak jak w miejscowości Świdwie. Wyjaśniła, że w przypadku ulicy
Wiatrakowej niejednokrotnie była mowa na spotkaniach oraz na komisjach, że tam
również musiałaby być decyzja ZRID-owska, aby wiedzieć jakie i ile gruntów
należaloby wykupić w ca?łym tym procesie inwestycyjnym. Na dzień dzisiejszy nie
wiadomo ile tych gruntów prywatnych trzeba będzie wykupić.

Głos ponownie z:?'bral:? Wiceprzewodnicząca RM Anna Miczko-Gierakowska, która
dodała, że dowiedziała się od mieszkańców, że jeżeli to będzie dotyczyło ich gruntów,
to nie chcą ani metra, nie chcą żadnych pieniędzy. Dodała, że nie można mówić, że
ulica Wiatrakowa oraz Ogrodowa to drogi donikąd, bo to jest nieprawda. Podkreśliła,
że drogi te dotyczą jej obwodu. Wskazała, że musi organizować spotkanie z
mieszkańcami, zabiera czas Burmistrzowi, urzędnikom i tak nie powinno być.

Nikt więcej nie zabrał głosu, więc Przewodniczący RM zarnknął ten punkt i przeszedł
do kolejnego punktu porządku obrad.

Ad.9. Sprawozdania z działalności organizacyjnej i ekonomicznej spółek
gminnych za okres - 2023 rok i I półrocze 2024 roku:

sprawozdanie radni otrzymaliPrzewodniczący RM poinformował,
zawiadomieniem o sesji.

wraz zze

a) Zakładu Gospodarki Komunalnej Spółka z o.o.

Pan Dariusz Krakowiak Prezes ZGK Sp. z o.o. w Sępólnie Krajeńskim przedstawił
sprawozdanie z działalności organizacyjnej i ekonomicznej Zakładu Gospodarki
Komunalnej Spółka z o.o. za okres 2023 rok i I półrocze 2024 roku w formie
prezentacji.
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Po przedstawieniu sprawozdania Pan Krakowiak podziękowal Państwu radnym, Panu
Przewodniczącemu, Panu Burmistrzowi oraz członkom Rady Nadzorczej za
współpracę, konstruktywne podpowiedzi, uwagi oraz za małe reprymendy. Takie
podpowiedzi są bardzo potrzebne i za to dziękuje, a za małe uchybienia z góry
przepraszają i postarają się, aby było ich jak najmniej, a najlepiej, aby ich nie było
wcale.

Wydruk prezentacji stanowi załącznik nr 21 do protokołu.
Przewodniczący RM podziękował za przygotowanie materiałów
wynilm finansowego, a także uzyskanego absolutorium.

oraz pogratulował

- dyskusja

Głos zabrał radny RM Jacek Kapsa, który chciał się dowiedzieć czy obecnie
obowiązująca stawka za śmieci pokrywa wszystkie koszty i czy w przyszłym roku
można spodziewać się zmiany tej stawki. Następnie zapytal, czy trzyletnia taryfa za
wodę jest tak wyliczona, że ZGK nie będzie musial wnioskować o zwiększenie tej
stawki. Dodał, że porównał ceny naszego miasta z miastem Warszawa, gdzie tam
stawki za śmieci były przeszacowa?ne i są zupełnie inaczej liczone niż w Sępólnie
ponieważ, w Warszawie jest od gospodarstwa, a nie od mieszkańca. I tam stawka za
gospodarstwo od października zejdzie z kwoty 85 zł do 60 Zl gdzie jest to znaczna
obnizka. Zapytał, czy nale0 spodziewać się podwyżek, czy też nie. Nadmienił, że tak
samo stawki za wodę, gdzie porównując do stolicy nasze są vryzsze, lecz tam zaczęli
od lipca je stopniowo podwyższać. Ponadto zapytał, czy ta 20% podwyżka jest już
podwyżką docelową na kolejne 3 lata.

Pan Krakowiak wyj aśnił, że jeżeli chodzi o odpady to jest to rynek komercyjny, otwarty
gdzie ZGK startuje w otwartym przetargu i jeżeli chodzi o odbiór odpadów to nie
przewiduje jakichś drastycznych podwyżek stawek. Natomiast jeżeli chodzi o
zagospodarowanie to trudno powiedzieć, ponieważ są to instalacje zewnętrze do
których ZGK wywozi odpady i jakie będą stawki to gmina rozstrzygnie w przetargu.
Następnie wyjaśnił, że jeżeli chodzi o poziom stawek za wodę to obecna taryfa
uchwalona jest na trzy lata i nasza podwyż,ka jest podwyżką średnią bo około 20%.
Podwyżka dotyczy pierwszego roku, a w następnych dwóch latach stawki mają spadać
jeżeli nie będzie jakiegoś drastycznego załamania na rynku czy kryzysu zwłaszcza
energetycznego bo dla ZGK determinującym kosztem jest energia elektryczna.
Oczyszczalnia jest bardzo energochłonna dlatego rozbudowywana jest fotowoltaika,
aby pozyskać jak najwięcej własnej energii, aby zmniejszać koszty. Pan Krakowiak
stwierdzil że jeżeli nie będzie jakichś drastycznych wzrostów cen energii to taka taryfa
jest realna i ZGK będzie ją realizować. Na dzień dzisiejszy ZGK nie może samemu
manipulować sobie stawkami. Wyjaśnił, że tak jak przy poprzedniej taryfie trzeba było
wytrzymać, gdzie nie zmieniono narn cen, pomimo bardzo wysokiego wzrostu energii
to gmina nadal funkcjonowała na stawkach obniżonych. Przez to, że ZGK wykonywał
usługi komercyjne to udało się pokonać te trudności. Dodał, że ma nadzieje iż w
najbliższych latach nie będzie zalamania inflacyjnego i gospodarka będzie dość
stabilna.

Nikt więcej nie zabrał głosu, wobec tego Przewodniczący RM zamknął dyskusję
przeszedł do kolejnego podpunktu.

i

b) Zakładu Transportu i Usług SpćAka z o.o.
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Pan Grzeg,orz Gliński Prezes Zakładu Transportu i Usług Spółka z o.o. w Sępólnie
Krajeńskim przedstawił sprawozdanie z działalności organizacyjnej i ekonomicznej
Zaldadu Transportu i Usług Spółka z o.o. za okres 2023 rok i I półrocze 2024 roku.

W trakcie omaw'ania prezentacji Prezes Grzegorz Gliński wyjaśnił, że dla
mieszkańców naszej grniny zostanie utworzony transport gminny. Transport będzie
bezpłatny w ramach dowozu dzieci do szkół i będzie obowiązywał od stycznia
następnego roku. Z transportu będzie można w pełni korzystać ponieważ autobusy
są przystosowane, ilość miejsc jest ograniczona, ale w pełni wystarczająca. Transport
będzie się odbywał tylko w dni szkolne, w godzinach porannych i popołudniowych.
Następnie Prezes ZTiU poinformowal że w Urzędzie Marszalkowskim ukazał się
projekt na dofinansowanie zakupu autobusów do właśnie takiego typu przewozu. Są
to autobusy zeroemisyjne lub niskoemisyjne, czyli hybrydowe. Wyjaśnił, że w
miesiącu czerwcu złożono wniosek na 4 nowe autobusy na kwotę 8 milionów, z czego
dofinansowanie jest w wysokości 85%. Pan Gliński wyjaśnił, że w tym momencie ZTiU
jest w trybie przetargowym, bo warunkiem było, że przed złożeniem wniosku na
dofinansowanie musiał być ogłoszony przetarg na autobusy. Dodał, że na 7 września
wyznaczone jest otwa?rcie ofert, gdzie wiele firm jest tym zainteresowanych, lecz
dopiero w październiku będzie wiadomo, czy ZTiU otrzyma dofinasowanie, czy też nie.
W przypadku nieotrzymania dotacji na dofinansowanie autobusów, konkurs na to
zamówienie nie będzie rozstrzygany. Prezes stwierdził, że ma nadzieję, iż uda się
otrzymać dofinansowanie poniewa?ż na 21 milionów zł, które Urząd Ma?rszałkowski
miał na przekazanie na ten cel, to zgłosiły się tylko dwie firmy: ZTiU oraz jedna firma
z Bydgoszczy, która finansowała na łączną kwotę 10 milionów zł. Dodał, że ma
nadzieję, iź w przypadku jakiś formalnych błędów ZTiU nie zostanie wykluczony i ma
duże szanse na uzyskanie i zakupienie nowych, hybrydowych autobusów.

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 22 do protokołu.

Wydruk prezentacji stanowi załącznik nr 23 do protokołu.

- dyskusja

Głos zabrała radna RM Anna Komza, która chciała się dowiedzieć o transport dzieci
do wsi Grochowiec, czy transport mógłby w5ezd;mc do wioski, bo nie ma tam nawet
przejścia dla pieszych.

Prezes Grzegorz Gliński stwierdził, że niestety nie, z dwóch prostych przyczyn.
Pierwsza przyczyna jest taka, że kiedyś autobus wjechal i się wsiadało gdziekolwiek,
lecz wymóg jest taki, że jako transport zbiorowy na liniach regularnych, specjalnych,
czyli takich które określa dokładnie jaką grupę można zabierać, mówi wprost, że
nale0 zatrzymywać się na wyznaczonych miejscach, typu przystanki autobusowe.
Dodał, że we wsi nie jest problemem utworzyć przystanek, ale drugim aspektem jest
to że autobus ma swoje gabaryty i możliwości zawracania są ograniczone. Stwierdził
takż.e, że zgodzi się co do kwestii przejścia na drugą stronę i ze jest ta?rn niebezpiecznie,
lecz cały czas Pani Sołtys i my zabiegamy o dojścia. Wyjaśnił, ze nie ma dojścia z
bloków do przystanku w kierunku Sępólna. Poinformował, że aktualnie jest nowy
właściciel posesji, gdzie swojego czasu była wykonana ,,ścieżka", żeby można było się
po niej poruszać. Właściciel jednak postano'w'ł rozpocząć działalność na tej działce i
będzie się grodził. Prezes Gliński wyjaśnił, że czekają na spotkanie z Zarządem Dróg
Wojewódzkich, aby w jakimś stopniu rozwiązać tą sprawę, aby bezpiecznie dotrzeć do
tego przystanku. Dodał także, że jest tam ostry łuk i mimo ograniczenia prędkości,
które występuje na tamtej drodze, zazwyczaj nie są ta?m przestrzegane przepisy.

Strona 12 z 32



Rozmowy będą dotyczyły tego, aby zrobić chociaż bezpieczne przejście, właśnie do
drugiego przystanku.

Ponownie głos zabrała radna RM Anna Komza, która wyjaśniła, że Zboże jest również
jej okręgiem wyborczym, dlatego interesuje się budową świetlicy i dlatego zwraca
uwagę na nieprzestrzeganie przepisów bhp w Zbożu. Wyjaśniła, że nie ma
zabezpieczenia przed upadkiem z wysokości pracowników układających strop.
Poprosiła o zadbanie o zdrowie i $cie pracowników, przestrzeganie przepisów bhp
oraz dodała, że zdjęcie i filmy z tych sytuacji były umieszczane na portalach
społecznościowych.

Prezes ZTiU dodał, że zostanie przyłożona do tego jak największa miara, ale niestety
wszystko się zgadza, pracownicy nie mieli zabezpieczeń i zostali pouczeni w tym
temacie.

Głos zabrała Wiceprzewodnicząca RM Anna Miczko-Gierakowska, która wyjaśniła że
zwrócili się do niej emeryci i mniej zamożni mieszkańcy z zapytaniem, czy jest
możliwość:, aby nie pobierać opłat jednorazowo jeżeli chodzi o odpłatnoś«5 za miejsce
na cmentarzu za te lata, tylko np. za 5, za 10, za 15 lat, bo mówią, że tak jest na
cmentarzu parafialnym.

Prezes Grzegorz Gliński wyjaśnił, że to nie ZTiU uchwala i narzuca cennik, tylko
radni. Radni obligatoryjnie uchwalili cennik, który wyznacza, że 5est na 20 lat lub
bezterminowo. Dodał takze, że ustawa wskazuje na 20 lat lub bezterminowo. Prezes
stwierdzil że kwestia rozłożenia na raty zostanie przemyślana, ponieważ, to Zakład
przekazuje te środki do gminy bo ZTiU ma ustaloną kwotę zryczaltowaną za
administrowanie cmentarza. Kwota ta musi automatycznie zostać przekazana i
następnie trzeba będzie liczyć na to, że będzie to ktoś spłacał. Dodał, także że
porównując te 20 lat i kwotę np. 1000 złotych rozłożone na 20 lat, to nie jest jednak
duża kwota.

Wiceprzewodnicząca RM Anna Miczko-Gierakowska również stwierdziła, że to nie jest
duża kwota, ale taki wniosek padł, więc przedstawiła go na sesji.

Głos zabrał radny RM Jacek Kapsa, który chciał się dowiedzieć, jakie plany ma
administrator cmentarza komunalnego odnośnie strat, które widać w sprawozdaniu
oraz czy będzie wnioskował o zmianę stawek.

Prezes Grzegorz Gliński wyjaśnił, że tak sarno jak odpowiadał na komisji, to zdania
nie zmieni i zarządca będzie się starał o zwiększenie stawek na utrzymanie cmentarzy
w naszej gminie. Zmienia się ustawa odnośnie zarządzania cmentarzami wszelkiego
rodzaju. W ustawie tej są narzucone pewne aspekty, które w tym roku trzeba było już
poczynić mimo, że nie są jeszcze wprowadzone i trzeba było ponieść za to koszty.
Następnie stwierdził, że na dzień dzisiejszy ponad około 100 osób nie ma zapłacone
za swój grób.

Radny RM Jacek Kapsa stwierdził, że w ciągu ostatnich np. 5 lat doszło ju?ż do
dwukrotnej podwyżki stawki.

Prezes Grzey,,orz Gliński wyjaśnił, że nie była to jakaś wysoka stawka, która była
podnoszona dwa lub trzy lata temu. Dodał, że jeżeli ZTiU widzi, że ich przychody z
działu cmentarnego balansują na granicy zero, to sprawa nie jest poruszana. Dodał,
że pod koniec ubiegłego roku widziano już że jest strata 8000 zł ijeżeli w tym półroczu
na minusie jest już 12000 zł, a największe koszty dopiero będą, ponieważ zbliża się
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Święto Wszystkich Świętych i wywóz nieczystości jest znacząco większy niż do tej
pory, a nawet wywozi się więcej niż przez cały rok, to strata w tym dziale w tym roku
będzie bardzo wysoka.

Caos ponownie zabrał radny RM Jacek Kapsa, który wyjaśnil że dwa lata temu
Chojnice po raz pierwszy od 13 lat podniosły swoje stawki, na przykładzie Sępólna i
Człuchowa, do stawek u nas obowiązujących. Stawki te nadal obowiązują, a również
są na minusie, lecz nie wyobrażają sobie, aby w kolejnych kilku latach te stawki
podnosić. Dodal źe jak wiadomo, jest to zadanie własne gminy i nie powinno się
obciążać rodzin zmarłych bo zasiłek pogrzebowy od 2011 roku już został obniżony do
kwoty 4000 zł i nie został zwiększony. Radny RM Kapsa stwierdził, że nie wie, czy
przy obecnych podwyżkach prądu, wody i wszystkiego jest zasadnym, aby myśleć o
podwyżce opłat cmentarnych, czy lepiej poradzić sobie samemu. Dodał, że tym
bardziej wiadomo, że ściągalność za te ponad 20-letnie groby jest znikoma. Przyczyną
tego pewnie jest to, że ZTiU nie posiada wszystkich dysponentów tych grobów w
swoich zasobach. Radny RM Kapsa stwierdził także, że o podwyżce aktualnych opłat
nie powinno się myśleć, ponieważ gmina nie powinna być wyznacznikiem
najwyższych cen w regionie dla Chojnic, czy innych duźych miast.

Prezes Grzegorz Gliński wyjaśnił, że ZTiU jako administrator będzie się zwracał do
zarządcy, czyli do Gminy Sępólno o zapewnienie środków na uzupełnienie tego i w
tym wypadku umowa będzie negocjowana. Jest to zadanie własne gminy, a nie spółki,
która jest tylko administratorem, więc jest to koszt dla zarządcy, czyli dla gminy.
Stwierdził, że trzeba wziąć pod uwagę, źe płaci się co 20 lat, podatek płacimy też co
roku. Dodał, że jednorazowo ta kwota jest wysoka, ale jeśli ustawodawca dalby
możliwość co roku płacenia takiego podatku od gruntu, czy nagrobku, to nie byłoby
to takie odczuwalne. Niestety ustawodawca już zaznaczyl że opłata musi być po 20
latach, a nie wcześniej, to są takie stawki, a nie inne. Prezes Grzegorz Gliński
stwierdził także, że rozumie, iż stawki w gminach ościennych są podobne lub zbliżone
do naszych, ponieważ administratorzy rozmawiają ze sobą na temat poniesionych
kosztów i tego się nie ukrywa. Wyjaśnił także, że została wprowadzona segregacja
odpadów na cmentarzu i gdyby nasi u,$tkownicy tego przestrzegali, to stawki też by
były niższe. Niestety z segregacji trzeba było zrezygnować ponieważ w pojemniku na
odpady zielone znajdowalo się wszystko: plastiki, znicze i jeżeli sami nie będziemy
szukać oszczędności, to tak będzie.

Radny RM Jacek Kapsa zapytał, czy w ten minus wchodzą zaległe opłaty?

Prezes Grzegorz Gliński stw'erdził, że nie oraz wyjaśnil źe w ten minus wchodzi tylko
administracja cmentarza, czyli wywóz nieczystości, utrzymanie wody i zieleni na
terenie cmentarza oraz 1 / 3 pensji pracownika. Dodał także, że to radni decydują, czy
uchwała zostanie podjęta, czy też nie.

Radny RM Jacek Kapsa stwierdzii że ustosunkowuje się tylko do wypowiedzi z
komisji, że będzie prośba o podwyższenie tego i dlatego przedstawia swoje zdanie na
przykładzie Chojnic, gdzie stawki podwyższono o 100% podając za przykład Sępólno.
Chojnice wykazują ujemne koszty, ale Burmistrz Chojnic nie myśli o podnoszeniu w
kolejnych latach stawek.

Przewodniczący RM stwierdził, że do tematu się powróci, gdy uchwała będzie
procedowana.

Głos zabrał radny RM Robert Czerechowski, który chciał się dowiedzieć: jaka jest
procedura przekazywania bezpańskich zwierząt do schronisk, po regulaminowym
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czasie przebywania zwierząt na terenie gminy. Chciał się również dowiedzieć, czy
gmina ma podpisaną jakąś umowę, bo kiedyś widzial, źe przytulisko w Więcborku ma
4 miejsca na stałe zarezerwowane w schronisku w Ruściu, gdzie mogli wywozić te
I)SY.

Prezes Grzegorz Gliński wyjaśnił, że w gminie odbywa się to podobnie, tylko ze
względu że wiadomo ile jest zwierząt w schroniskach, to ZTiU stara się samemu, na
własną rękę znaleźć. w ciągu tego miesiąca nowy dom. Dodał, że pomysłem jest, aby
podczas budowy nowej siedziby zorganizować takie mini schronisko tylko dla zwierząt
z naszej gminy i przechowywać w takim, a nie innym miejscu, żeby mogły one być
dłużej i żeby można szybciej znaleźć nowe domy.

Głos zabrał radny RM Dariusz Pieczywek, który powrócił do tematu cmentarza i
ściągalności zaległych opłat. Zapytał, czy osoby, które mają zaległości są ponaglane,
informowane, czy nie ma z nimi kontaktu? Zapytał jak to wygląda i czy jest możliwość
ściągalności w jakiś sposób tych zaległości, aby postarać się uzupełnić braki w innych
dochodach.

Prezes ZTiU wyjaśnil że naj częściej są to zaległości, których w bazie ZTiU nie posiada,
po tym jak została przejęta po poprzednim administratorze cmentarza, który nie
prowadził potwierdzeń wpłat. 90% są to właśnie te groby. Pozostala część to są osoby,
które widnieją już w bazie ZTiU oraz które otrzymują upomnienia. Wyj aśnił, że kiedyś
powstal pomysł, aby we Wszystkich Świętych zawieszać taką tabliczkę ,,niezapłacone-
proszę uregulować", ale niestety pomysł ten nie będzie zrealizowany, bo wiadomo, że
najczęściej są to osoby, które przy5eM;m5ą na groby i które nie mieszkają tu na co
dzień w naszej gminie. ZTiU chce zakupić taką ilość zniczy, aby stawiać na
poszczególne groby za osoby, które się nie zgłosiły do ZTiU. Prezes Grzegorz Gliński
wyjaśnil że gdy zbliza się okres Wszystkich Świętych, a informacja o nieopłaconych
grobach zostaje umieszczona w gablocie przy głównym wej ściu, to w 20% osoby te się
zgłaszają i to regulują.

Głos ponowie zabra?ł radny RM Dariusz Pieczywek, który stwierdził że była
przedstawiona wersja mniej przyjemna, więc może wersja bardziej ludzka,
delikatniejsza, prosząca o kontakt zmieni podejście. Wszystkim zale0, aby nie
obcią;żać tych którzy płacą dodatkowymi opłatarni, natomiast żeby zwiększyła się
ściągalność.

Prezes Grzegorz Gliński wyjaśnii że zostaną zakupione znicze, na których będzie
właśnie taka informacja.

W następnej kolejności głos zabrał radny RM Jacek Kapsa, który stwierdził że nie
każdy zna ustawę o cmentarzach i wiele rodzin nie ma świadomości w ogóle o tym 20
letnim okresie, szczególnie że poprzedni zarządca być może nie informował przy
pochówlm, że kolejna opłata jest za 20 lat. Następnie stwierdził, że może taka
zafoliowana, odpowiednio zabezpieczona przed warunkami atmosferycznymi
informacja nie dotarłaby do tych wszystkich ludzi, bo to nie jest nieprzyjemne, tylko
jest to uświadamianie ludzi, którzy mogą w ogóle nie mieć świadomości.

Prezes ZTiU stw'erdził, że w tym roku zostanie zakupiony znicz. Jeżeli lędzAe widać,
że to nie przynosi skutków i nie przynosi oczekiwanego odzewu, to ZTiU będzie
mocniej reagować.

Przewodniczący RM podziękował za przygotowane materiały i wyczerpującą dyskusję.
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Nikt więcej nie zabrał głosu, wobec tego Przewodniczący RM zamknął dyskusję i
ogłosił przerwę do godziny 12:55.

Po zakończonej przer'w'e Przewodniczący RM wznowił obrady V sesji RM w Sępólnie
Krajeńskim i przeszedł do kolejnego punktu z przyjętego porządku obrad.

Ad. 10. Podjęcie uchwał w sprawie:

a) zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej
Gminy Sępólno Krajeńskie

Przewodniczący RM poinformował, że projekt uchwały radni otrzymali wraz z
zawiadomieniem o sesji.

Pani Anna Buchwald Skarbnik Gminy wyjaśniła, że zmiany dotyczące Wieloletniej
Prognozy Finansowej związane są z aktualizacją załącznika nr 1 w zakresie dochodów
i wydatków do wysokości określonych w uchwale budżetowej. Natomiast w załączniku
nr 2 wprowadzono nowe zadania oraz zaktualizowano te, które są w trakcie realizacji.
Dodała, że chodzi m.in. o opracowanie planu zagospodarowania przestrzennego
Osiedla Leśnego w Sępólnie Krajeńskim- zadanie realizowane w latach 2024-2025,
dokumentacji projektowej na uzbrojenie terenów inwestycyjnych - zadanie
realizowane w latach 2024-2025, opracowanie dokumentacji projektowej dróg
gminnych- zadanie realizowane w latach 2024-2025.

Pani Skarbnik dodała, że aktualizuje się również zadania, które są w trakcie realizacji.

Projekt uchwały został przedstawiony na Komisji Budżetu i zaopiniowany pozytywnie.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Wobec tego, że nikt nie zabrał głosu, Przewodniczący RM zarnknął dyskusję oraz
zarządził głosowanie nad projektem uchwały i poprosił, aby wyniki głosowania
odnotować w protokole sesji.

Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy
Sępólno Krajeńskie została przyjęta następującymi głosami:

za - 14 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymało się - O radnych.
W chwili głosowania obecnych było 14 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 24 do protokołu.

Uchwała Nr V/ 30 / 2024 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia 28 sierpnia
2024 r. zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy
Sępólno Krajeńskie stanowi załącznik nr 25 do protokołu.

b) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Sępólno
Krajeńskie na 2024 rok

Przewodniczący RM poinformował, że projekt uchwały radni otrzymali wraz z
zawiadomieniem o sesji.

Pani Anna Buchwald Skarbnik Gminy wyjaśniła, że zmiana planu budżetu związana
jest ze zwiększeniem dochodów i wydatków o kwotę 2 872 344,72 zł. Dodała, że
najistotniejsze zmiany, które składają się na tę kwotę to m.in.: zabud?żetowanie
środków na kontynuację zadania dotyczącego budowy Centrum Opiekuńczo-
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Mieszkalnego ze środków Funduszu Solidarnościowego na środki własne;
przesunięcie realizacji zadania dot. konserwacji zabytków sakralnych z 2024 roku na
2025 rok w zakresie dofinansowania środków z Funduszu Polski Ład w ramach

zabytków.
Następnie wyjaśniła, że pozostałe zmiany to zmiany porządkowe związane z bieżącą
realizacją budżetu poszczególnych jednostek, które zostały szczegółowo omówione na
Komisji Budżetu. Projekt zmian został zaopiniowany pozytywnie.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Wobec tego, że nikt nie zabrał głosu, Przewodniczący RM zamknął dyskusję oraz
zarządził głosowanie nad projektem uchwały i poprosił, aby wyniki głosowa?nia
odnotować w protokole sesji.

Uchwala zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Sępólno
Krajeńskie na 2024 rok została przyjęta następującymi głosami:

za - 14 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymało się - O radnych
W chwili głosowania obecnych było 14 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 26 do protokołu.

Uchwała Nr V/ 31 /2024 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia 28 sierpnia
2024 r. zmieniająca uchwałę w sprawie urhwa1enia budźetu Gminy Sępólno
Krajeńskie na 2024 rok stanowi załącznik nr 27 do protokołu.

c) zatwierdzenia skonsolidowanego bilansu Gminy Sępólno Krajeńskie za
2023 rok

Przewodniczący RM poinformował, że projekt uchwały radni otrzymali wraz z
zawiadomieniem o sesji.

Pani Anna Buchwald Skarbnik Gminy wyjaśniła, źe do uchwa?ły został dołączony
bilans skonsolidowany gminy, na który składają się bilanse jednostek
organizacyjnych, instytucji kultury oraz spółek, których gmina jest właścicielem,
bądź współwłaścicielem. Wyjaśniła, że konsolidacji poddano zarówno pasywa jak i
aktywa, po uwzględnieniu wyłączeń dotyczących należ,ności i zobowiązań. Pani
Skarbnik doda?ła także, że obowiązek konsolidacji sprawozdań finansowych wynika z
ustawy o rachunkowości.

Projekt uchwały został przedstawiony na Komisji Budżetu i został zaopiniowany
pozytywnie.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Wobec tego, że nikt nie zabrał głosu, Przewodniczący RM zarnknął dyskusję oraz
zarządził głosowanie nad projektem uchwały i poprosił, aby wyniki głosowania
odnotować w protokole sesji.

Uchwa?ła w sprawie zatwierdzenia skonsolidowanego bilansu Gminy Sępólno
Krajeńskie za 2023 rok zostala przyjęta następującymi głosami:

14 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymało się - O radnych.
W chwili głosowania obecnych było 14 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 28 do protokołu.

za -
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Uchwała Nr V/ 32 / 2024 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia 28 sierpnia
2024 r. w sprawie zatwierdzenia skonsolidowanego bilansu Gminy Sępólno
Krajeńskie za 2023 rok stanowi załącznik nr 29 do protokołu.

d) zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia wysokości opłat za pobyt
dziecka w żłobku i klubie dziecięcym w Gminie Sępólno Krajeńskie

oraz wysokości maksymalnej opłaty za wyźywienie

Przewodniczący RM poinformował, że projekt uchwały radni otrzymali wraz z
zawiadomieniem o sesji.

Pani Kamila Damaszek IFGerownik Klubu Dziecięcego w Centrum Małego Dziecka i
Rodziny w Sępólnie Krajeńskim przedstawiła projekt uchwały.

Projekt uchwały został przedłożony do zaopiniowania przez Komisję Budżetu oraz
Komisję Statutową i Pomocy Społecznej Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim i
uzyskał opinię pozytywną.

Dodatkowo Pani Kamila Damaszek nadmieniła, że od 1 pażdziernika tego roku opłata
stała będzie refundowana z programu ,,Aktywny Rodzic", ,,Aktywnie w Żłobku"
Ministerstwa Rodziny, Pracy i Polityki Społecznej. Wówczas rodzice będą ponosili
wyłącznie opłatę za wy,?ienie. Opłata sta?ła, będzie pokrywana w pełni przez ten
program, czyli nie obcią$ to domowego budżetu rodziny.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Wobec tego, że nikt nie zabrał głosu, Przewodniczący RM zamknął dyskusję oraz
zarządził głosowanie nad projektem uchwały i poprosił, aby wyniki głosowania
odnotować w protokole sesji.

Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia wysokości opłat za pobyt dziecka
w żłobku i klubie dziecięcym w Gminie Sępólno Krajeńskie oraz wysokości
maksymalnej opłaty za wy?ienie została przyjęta następującymi głosami:

14 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymało się - O radnych.
W chwili głosowania obecnych było 14 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 30 do protokołu.

za -

Uchwała Nr V/ 33 / 2024 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia 28 sierpnia
2024 r. zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia wysokości opłat za pobyt
dziecka w źłobku i klubie dziecięcym w Gminie Sępólno Krajeńskie oraz
wysokości maksymalnej opłaty za wyżywienie stanowi załącznik nr 31 do
protokołu.

e) uchwalenia Regulaminu świadczenia usług transportowych ,,DOOR-TO-
DOOR" dla osób z potrzebą wsparcia w zakresie mobilności oraz

wykluczanych komunikacyjnie z terenu Gminy Sępólno Krajeńskie

Przewodniczący RM poinformował, że projekt uchwały radni otrzymali wraz z
zawiadomieniem o sesji.

Pani Beata Rogowska Kierownik Zespołu ds. Wspierania Rodziny w Centrum Usług
Społecznych w Sępólnie Krajeńskim przedstawiła projekt uchwały.
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Projekt uchwały został przedstawiony na posiedzeniu Komisji Statutowej i Komisji
Budżetu Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim i został zaopiniowany pozytywnie.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Wobec tego, że nikt nie zabrał głosu, Przewodniczący RM zamknął dyskusję oraz
zarządził głosowanie nad projektem uchwały i poprosił, aby wyniki głosowania
odnotować w protokole sesji.

Uchwala w sprawie uchwalenia Regularninu świadczenia usług transportowych
,,DOOR-TO-DOOR" dla osób z potrzebą wsparcia w zakresie mobilności oraz
wykluczanych komunikacyjnie z terenu Gminy Sępólno Krajeńskie została przyjęta
następującymi głosarni:

14 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymało się - O radnych.
W chwili głosowania obecnych było 14 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 32 do protokołu.

za -

Uchwała Nr V/34/ 2024 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia 28 sierpnia
2024 r. w sprawie uchwalenia Re7iilaminu świadczenia usig transportowych
,,DOOR-TO-DOOR" dla osób z potrzebą wsparcia w zakresie mobilności oraz
wykluczanych komunikacyjnie z terenu Gminy Sępólno Krajeńskie stanowi
załąrznik nr 33 do protokołu.

f) zmieniająca uchwałę w sprawie udzielenia dotacji dla Parafii
Rzymskokatolickiej pw. Św. Bartlomieja Apostoła w Sępólnie

Krajeńskim

Przewodniczący RM poinformowal że projekt uchwały radni otrzymali
zawiadomieniem o sesji.

wraz z

Kierownik Referatu Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego Pani Anna Sotkiewicz-
Tumanik powiedziała, że zmiana tego projektu jest na wniosek Parafii
Rzymskokatolickiej i polega na przeniesieniu środków w wysokości pół miliona
złotych na rok 2025.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Wobec tego, że nikt nie zabrał głosu, Przewodniczący RM zarnknął dyskusję oraz
zarządził głosowanie nad projektem uchwaly i poprosil aby wyniki głosowania
odnotować w protokole sesji.

Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie udzielenia dotacji dla
Rzymskokatolickiej pw. Św. Bartłomieja Apostoła w Sępólnie Krajeńskim
przyjęta następującymi głosarni:

Parafii
została

14 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymało się - O radnych.
W chwili głosowania obecnych było 14 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 34 do protokołu.

za -
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Uchwała Nr V/ 35 / 2024 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia 28 sierpnia
2024r. zmieniająca uchwałę w sprawie udzielenia dotacji dla Parafii
Rzymskokatolickiej pw. Św. Bartłomieja Apostoła w Sępólnie Krajeńskim
stanowi załącznik nr 35 do protokołu.

g) zmieniająca uchwałę w sprawie udzielenia dotacji dla Parafii Rzymsko-
Katolickiej pw. św. Mateusza Apostoła i Ewangelisty w Wałdowie

Przewodniczący RM poinformował, że projekt uchwały radni otrzymali wraz z
zawiadomieniem o sesji.

Kierownik Referatu Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego Pani Anna Sotkiewicz-
Tumanik wyjaśniła, że uchwała ta jest podobna do poprzedniej, gdzie na wniosek
Parafii Rzymsko-Katolickiej pw. św. Mateusza Apostoła i Ewangelisty w Wałdowie
kwota w wysokości 424 220,51 zł została przeniesiona jako dotacja na rok 2025.

Projekt uchwały został przedstawiony i zaopiniowany pozytywnie na posiedzeniu
Komisji Budżetu Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Wobec tego, że nikt nie zabrał głosu, Przewodniczący RM zamknął dyskusję oraz
zarządził głosowanie nad projektem uchwały i poprosił, aby wyniki głosowania
odnotować w protokole sesji.

Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie udzielenia dotacji dla Parafii Rzymsko-
Katolickiej pw. św. Mateusza Apostoła i Ewangelisty w Wałdowie została przyjęta
następującymi głosami:

za - 14 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymało się - O radnych
W ch'w'li głosowania obecnych było 14 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 36 do protokołu.

Uchwała Nr V/ 36 / 2024 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia 28 sierpnia
2024 r. zmieniająca uchwałę w sprawie udzielenia dotacji dla Parafii Rzymsko-
Katolickiej pw. św. Mateusza Apostoła i Ewangelisty w Wałdowie stanowi
załącznik nr 37 do protokołu.

h) zmieniająca uchwałę w sprawie udzielenia dotacji dla Parafii Rzymsko-
Katolickiej pw. św. Mateusza Apostoła i Ewangelisty w Wałdowie

Przewodniczący RM poinformował, że projekt uchwały radni otrzymali wraz z
zawiadomieniem o sesji.

Kierownik Referatu Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego Pani Anna Sotkiewicz-
Tumanik powiedziała, że uchwała jest na wniosek Parafii Rzymsko- Katolickiej pw.
św. Mateusza Apostoła i Ewangelisty. Środki finansowe zostały przeniesione na rok
2025.

Projekt uchwały został przedstawiony i zaopiniowany pozytywnie na posiedzeniu
Komisji Budżetu Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.
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Wobec tego, że nikt nie zabrał głosu, Przewodniczący RM zamknął dyskusję oraz
zarządził głosowanie nad projektem uchwały i poprosił, aby wyniki głosowania
odnotować w protokole sesji.

Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie udzielenia dotacji dla Parafii Rzymsko-
Katolickiej pw. św. Mateusza Apostoła i Ewangelisty w Wałdowie została przyjęta
następującymi głosami:

14 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymało się - O radnych.
W chwili głosowania obecnych było 14 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 38 do protokołu.

za -

Uchwała Nr V/ 37 / 2024 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia 28 sierpnia
2024 r. zmieniająca uchwałę w sprawie udzielenia dotacji dla Parafii Rzymsko-
Katolickiej pw. św. Mateusza Apostoła i Ewangelisty w WaMowie stanowi
załącznik nr 39 do protokołu.

i) przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania
przestrzennego terenu zlokaHzowanego przy ulicy Leśnej w 8ępólnie

Krajeńskim

Przewodniczący RM poinformował, ze projekt uchwały radni otrzymali wraz z
zawiadomieniem o sesji.

Kierownik Referatu Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego Pani Anna Sotkiewicz-
Tumanik wyjaśniła, że obszar objęty opracowaniem planu, zlokalizowany jest przy
ulicy Leśnej, gdzAe obecnie na tym terenie obowiązuje miejscowy plan
zagospodarowania przestrzennego z przeznaczeniem terenów pod zabudowę
usługową, w zakresie usług turystycznych, sportu i rekreacji. Dodała, że celem
sporządzenia miej scowego planu zagospodarowania przestrzennego jest dopuszczenie
realizacji usług leczniczych i ochrony zdrowia.

Projekt uchwały został przedstawiony na posiedzeniu Komisji Gospodarki
Komunalnej oraz Porządku Publicznego Rady Miej skiej w Sępólnie Krajeńskim i został
zaopiniowany pozytyvvnie.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Wobec tego, że nikt nie zabrał głosu, Przewodniczący RM zamknął dyskusję oraz
zarządził głosowanie nad projektem uchwały i poprosil aby wyniki głosowania
odnotować w protokole sesji.

Uchwała w sprawie przystąpienia do sporza,dzenia mie'3scowego planu
zagospodarowania przestrzennego terenu zlokalizowanego przy ulicy Leśnej w
Sępólnie Krajeńskim została przyjęta następującymi głosami:

13 radnych, przeciw - 1 radny, wstrzymało się - O radnych.
W chwili głosowania obecnych było 14 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 40 do protokołu.

za -

Uchwała Nr V/38 /2024 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia 28 sierpnia
2024 r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu
zagospoda'rowania przestrzennego terenu zlokalizowanego przy ulicy Leśnej w
Sępólnie Krajeńskim stanowi załącznik nr 41 do protokołu.
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j} zmiany uchwały w sprawie wyznaczenia obszaru i granic aglomeracji
Sępólno Krajeńskie

Przewodniczący RM poinformowal że projekt uchwały radni otrzymali wraz z
zawiadomieniem o sesji.

Kierownik Referatu Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego Pani Anna Sotkiewicz-
Tuma?nik wyjaśniła, ze obszar aglomeracji Gminy Sępólno Krajeńskie został
zmniejszony, ponieważ wyłączono z tego obszaru miejscowości Piaseczno, Sikorz,
Siedlisko z uwagi na to, że gmina nie uzyska wskaźnika koncentracji na poziomie 120
osób na kilometr sieci, więc nie można by było uzyskać dofinansowania. Dodała, że
w tym zakresie jest bardzo du?żo projektów, które umożliwiają złożenie wniosku o
dofinansowanie poza aglomeracją. Projekty te były robione w miejscowości Wiśniewa,
gdzie zosta?ła wykonana sieć kanalizacji sanitarnej, a teraz jest robiona w
miejscowości Lutowo. Ponadto Zakład Mleczarski w Zalesiu zaprzestał swojej
działalności, dlatego trzeba było zmienić tzw. RLM-y w tym obszarze aglomeracji.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Wobec tego, że nikt nie zabrał głosu, Przewodniczący RM zamla?iął dyskusję oraz
zarządził głosowanie nad projektem uchwały i poprosił, aby wyniki głosowania
odnotować w protokole sesji.

Uchwała w sprawie zmiany uchwały w sprawie wyznaczenia obszaru i granic
aglomeracji Sępólno Kra.)eńskie zostala przyjęta następującymi głosami:

14 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymało się - O radnych.
W chwili głosowania obecnych było 14 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 42 do protokołu.

za -

Uchwała Nr V/39 /2024 Rady Miejskiej w 8ępólnie Krajeńskim z dnia 28 sierpnia
2024 r. w sprawie zmiany uchwały w sprawie wyznaczenia obszaru i granic
aglomeracji Sępólno Krajeńskie stanowi załącznik nr 43 do protokołu.

k) przeprowadzenia wyborów uzupelniających Sołtysa oraz członków
Rady Sołeckiej Sołectwa Komierowo

Przewodniczący RM poinformował, że projekt uchwały radni otrzymali wraz z
zawiadomieniem o sesji.

Pan Dariusz Wojtania Sekretarz Gminy Sępólno Krajeńskie przedstawił projekt
uchwały.

Projekt uchwa?ły uzyskał pozytywną opinię Komisji Statutowej i Pomocy Społecznej
Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Wobec tego, że nikt nie zabrał głosu, Przewodniczący RM zarnknął dyskusję oraz
zarządził głosowanie nad projektem uchwały i poprosił, aby wyniki głosowa?nia
odnotować w protokole sesji.
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Uchwała w sprawie przeprowadzenia wyborów uzupełniaj ących Sołtysa oraz członków
Rady Sołeckiej Sołectwa Komierowo została przyjęta następującymi głosami:

za - 14 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymało się - O radnych.
W chwili głosowania obecnych było 14 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 44 do protokołu.

Uchwała Nr V/ 40 / 2024 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia 28 sierpnia
2024 r. w sprawie przep'rowadzenia wyborów uzupełniających Sołtysa oraz
członków Rady Sołeckiej Sołectwa Komierowo stanowi załącznik nr 45 do
protokołu.

1) pozostawienia bez rozpoznania anonimowej skargi

Przewodniczący RM poinformował, że wpkyne;'la anonimowa skarga, która została
przekazana pod obrady Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. Dodal, że projekt uchwaly
radni otrzymali wraz z zawiadomieniem o sesji.

Przewodniczący Komisji Ska?rg, Wniosków i Petycji radny RM Jacek Kapsa przedstawił
pro5ekt uchwały.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Wobec tego, że nikt nie zabrał głosu, Przewodniczący RM zamla?iął dyskusję oraz
zarządził głosowanie nad projektem uchwały i poprosil aby wyniki głosowania
odnotować w protokole sesji.

Uchwala w sprawie pozostawienia bez rozpozna?nia anonimowej skargi została
przyjęta następującymi głosami:

14 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymało się - O radnych.
W chwili głosowania obecnych było 14 radnych.

Wykaz głosowania imiennego sta?nowi załącznik nr 46 do protokołu.

za -

Uchwała Nr V/41 /2024 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia 28 sierpnia
2024 r. w sprawie pozostawienia bez rozpoznania anonimowej skargi stanowi
załącznik nr 47 do protokołu.

m) sprzedaży nieruchomości gruntowej połoźonej przy ul. M§ńskiej
w Sępólnie Krajeńskim

Przewodnicza?cy RM poinformował, że projekt uchwały radni otrzymali wraz z
zawiadomieniem o sesji.

Pan Jarosław Dera Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Rolnictwa
przedstaw'ł projekt uchwały.

Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Gospodarki
Komunalnej oraz Porządku Publicznego Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.
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Wobec tego, że nikt nie zabrał głosu, Przewodniczący RM zamknął dyskusję oraz
zarządził głosowanie nad projektem uchwały i poprosił, aby wyniki głosowania
odnotować w protokole sesji.

Uchwała w sprawie sprzedaży nieruchomości gruntowej położonej przy ul. Młyńskiej
w Sępólnie Krajeńskim została przyjęta następującymi głosarni:

za - 14 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymało się - O radnych.
W chw'li głosowania obecnych było 14 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 48 do protokołu.

Uchwała Nr V/42 /2024 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia 28 sierpnia
2024 r. w sprawie sprzedaży nieruchomości gruntowej położonej przy ul.
Młyńskiej w Sępólnie Krajeńskim stanowi załącznik nr 49 do protokołu.

n) sprzedaży nieruchomości gruntowej położonej we wsi Niechorz,
gm. Sępólno Krajeńskie

Przewodniczący RM poinformowal że projekt uchwały radni otrzymali wraz z
zawiadomieniem o sesji.

Pan Jarosław Dera Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Rolnictwa
przedsta'w'ł projekt uchwały.

Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Gospodarki
Komunalnej oraz Porządku Publicznego Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Wobec tego, że nikt nie zabrał głosu, Przewodniczący RM zamknął dyskusję oraz
zarządził głosowanie nad projektem uchwały i poprosił, aby wyniki głosowania
odnotować w protokole sesji.

Uchwała w sprawie sprzeda?0 nieruchomości gruntowej położonej we wsi Niechorz,
gm. Sępólno Krajeńskie została przyjęta następującymi głosami:

14 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymało się - O radnych.
W chwili głosowania obecnych było 14 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 50 do protokołu.

za -

Uchwała Nr V/ 43 / 2024 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia 28 sierpnia
2024 r. w sprawie sprzedaży nieruchomości gruntowej położonej we wsi
Niechorz, gm. Sępólno Krajeńskie stanowi załącznik nr 51 do protokołu.

o) sprzedaży nieruchomości gruntowej położonej we wsi Wałdówko, gm.
Sępólno Krajeńskie

Przewodniczący RM poinformował, że projekt uchwały radni otrzymali wraz z
zawiadomieniem o sesji.

Pan Jarosław Dera Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Rolnictwa
przedstawił projekt uchwały.
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Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Gospodarki
Komunalnej oraz Porządku Publicznego Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim.
Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Wobec tego, że nikt nie zabrał głosu, Przewodniczący RM zamknął dyskusję oraz
zarządził głosowanie nad projektem uchwały i poprosił, aby wyniki głosowania
odnotować w protokole sesji.

Uchwa?ła w sprawie sprzeda0 nieruchomości gruntowej położonej we wsi Wałdówko,
gm. Sępólno Krajenskie zostala prz5r5ęta następującymi głosa?rni:

14 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymało się - O radnych.
W chwili głosowania obecnych było 14 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 52 do protokołu.
za-

Uchwała Nr V/ 44 / 2024 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia 28 sierpnia
2024 r. w sprawie sprzedaży nieruchomości gruntowej położonej we wsi
Wałdówko, gm. Sępólno Krajeńskie stanowi załącznik nr 53 do protokołu.
Przewodniczący RM zamknąl ten punkt i przeszedł do kolejnego punktu.

Ad. 11. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania oraz informacje
Przewodniczącego Rady o udzielonych odpowiedziach w formie pisemnej na

interpelacje i zapytania zy)oszone na poprzedniej sesji.
Przewodniczący RM poinformowa?ł, że otrzymał odpowiedzi na interpelacje, które
zostały zgłoszone na czerwcowej sesji RM przez radnego RM Kajetana Wiese dot.
wymiany źródła ciepła w budynkach mieszkalnych (kserokopia odpowiedzi stanowi
załącznik nr 54 do protokołu) oraz w sprawie podjęcia dzialań, które wypełniają
ustawowy obowiązek przeprowadzenia inwentaryzacji pomników przyrody,
sporządzenie harmonogramu inwentaryzacji, przedstawienie go oraz wskazanie,
kiedy zostaną przedstawione radzie gminy projekty uchwał w tym zakresie,
wskazanie kwoty jaką gmina wydatkowała na cel utrzymania pomników przyrody w
roku minionym (kserokopia odpowiedzi stanowi załącznik nr 55 do protoko:łu).
Ponadto poinformował, że otrzymal odpowiedź na interpelację złożoną na czerwcowej
sesji RM przez radnego RM Piotra Warmińskiego w sprawie remontu, modernizacji
lub całkowitej przebudowy ulicy Wysokiej (kserokopia odpowiedzi stanowi załącznik
nr 56 do protokołu).
Odpowiedzi zostały zamieszczone w Biuletynie Informacji Publicznej, na stronie
www.gmina-sepolno.pl oraz na tablicy ogłoszeń UM, a także przesłane drogą
elektroniczną radnym.
Nikt nie zabral głosu, w związku z tym zamknął ten punkt i przeszedł do kolejnego.

Ad. 12. Odpowiedzi na wolne wnioski.
Przewodniczący RM otworzył kolejny punkt porządku obrad i poprosił Pana
Waldemara Stupałkowskiego Burmistrza Sępólna Krajeńskiego o udzielenie
odpowiedzi na złożone w dniu dzisiejszym wnioski lub wyznaczenie do tego
odpow'edniego pracownika.
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Głos zabrał Burmistrz Sępólna Krajeńskiego, który poinformował, że przekazał
otrzymane przez radnego RM Kajetana Wiese tabliczki na pomniki przyrody
Kierownikowi Referatu Gospodarki Komunalnej i Rolnictwa.

Ponadto udzielił wyjaśnień do wniosku zgłoszonego przez radnego RM Jacka Kapsę
w sprawie dostosowania miejsc parkingowych dla osób niepełnosprawnych, w tych
miejscach w których nie są pomalowane. Poinformowal że wszystkie te miejsca mają
oznakowania pionowe, ale chodzi tu o wymalowanie poziome, czyli kolory niebieskie.
Następnie poprosił, aby Referat Gospodarki Komunalnej odnotował to do realizacji
oraz skierowa?ł prośbę o inwentaryzację niewymalowanych miejsc.

Następnie Burmistrz Sępólna Krajeńskiego odniósł się do wniosku złożonego przez
radnego RM Dariusza Pieczywka odnośnie rozprzestrzeniania się ASF, gdzie wyjaśnił,
że również gmina była uczestnikiem tego spotkania na zespole Zarządzania
Kryzysowego, który zorganizował Pan Starosta na wniosek Lekarza Weterynarii.
Rozmowy toczyły się w obecności odpow'ednich służb i przedstawicieli rolników, co
nale"y zrobić, aby faktycznie ograniczyyć, czy profilaktycznie zabezpieczyć się przez
chorobą ASF, chociaż jak wiadomo 100% zabezpieczeń nie ma. Nawet Pani Lekarz
Weterynarii stwierdziła, że pewnie prędzej, czy później choroba ta dotknie Powiat
Sępoleński, w tym i Gminę Sępólno. Dodał, że są ustalenia, które będą realizowane
zarówno po stronie rolników jak i gmin, ponieważ gminy będą odpowiedzialne za
wyznaczenie odpowiednich miejsc skupu zwierząt, aby ograniczyć transport i
poruszanie się po grninie, a także maty zabezpieczające i ewentualnie tablice
ostrzegające, które będą wykorzystane, jeżeli ta choroba się tutaj pojawi.

W następnej kolejności Burmistrz Sępólna Krajeńskiego odniósł się do wniosków
złożonych przez mieszkańca, który wnioskowal o bezpieczeństwo mieszkańców na
terenie Osiedla Słowackiego, a konkretnie o odcinek drogi Wysoka. Wszystkie
argumenty przywołane przez mieszkańca są niepodważalne, ponieważ tarn to
bezpieczeństwo jest zagrożone, wąskie gardło w okolicy liceum i nieruchomości
blokują możliwość zrobienia tam pełnowymiarowej drogi o warunkach technicznych,
odpowiadających rozporządzeniu ministra do tych spraw, bo albo by trzeba było
wykupić nieruchomości prywatne, gdzie jest tam i tak dość duża skarpa, albo z
drugiej strony uszczla'iąć coś z liceum, co raczej jest nierealne. Doda?ł, że rozwiązania
są również inne, tak jak mieszkaniec wspominał np. zmiana organizacji ruchu, czyli
wprowadzenie tam ruchu jednokierunkowego od ulicy Młyńskiej do Osiedla co jest do
rozważenia, ponieważ będzie tam również, ruch pieszy i wtedy ruch pieszy odbywałby
się pod prąd tych samochodów. Burmistrz Sępólna Krajeńskiego wyjaśnił, że
Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej zło,$ł taki wniosek i temat będzie
analizowany. Do zanalizowania są dwa tematy polegające na tym, że trzeba
zastanowić się, czy już nie naprawić tych zaniżeń, czy zaprojektować na nowo ten
odcinek i przebudować, co wiąże się z większymi środkami finansowymi. Więc ten
temat jest analizowany i sytuacja bezpieczeństwa mieszkańców pieszych jak i
przejeżdżających samochodarni będzie naprawiona, więc sprawa jest w toku.

W dalszej kolejności Burmistrz Sępólna Krajeńskiego odniósł się do kolejnego
wniosku złożonego przez mieszka?ńca Sępólna Krajeńskiego, który dotyczył
moźliwości parkowania przez niepełnosprawnych, którzy mogą parkować w
dowolnym miejscu w przypadku zajętych miejsc dla osób niepełnosprawnych. Dodai
że według mieszkańca, w Tucholi można zaparkować na dowolnym miejscu, gdy
wszystkie miejsca dla niepełnosprawnych są zajęte, wsta'w'ć kartę i jest to niepłatne.
Wyjaśnii ze nie jest to prawda, ponieważ Gmina Sępólno Krajeńskie ma identyczny
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regulamin jak Tuchola, lecz konk?retny przepis przytoczy Kierownik Referatu
Gospodarki Komunalnej i Rolnictwa. Burmistrz Sępólna Krajeńskiego stwierdził, że
czasem jest tak że coś się usłyszy, a nie sprawdzi się tego i informacja jest powielana.
Dodał, że do Burmistrza Sępólna Krajeńskiego również zgłaszają się mieszkańcy, aby
niepełnosprawnym mieszkańcom umożliwić wszędzie bezpłatne parkowanie,
powołując się również na przykłady z innych miast. Informacje takie zostały przez
gminę sprawdzone i niestety nie ma takiej możliwości, a miasta nie mają takich
udogodnień dla mieszkańców. Wyjaśnił, że co do zasady wszystkie miejsca
parkingowe, jeżeli jest podjęta stosowna uchwała to miejsca są płatne, a dla osób
niepełnosprawnych większosć miast wprowadza ułatwienia i miejsca te są zwolnione
z opłaty. Nie jest to tak, że są one bezpłatne z mocy przepisu są wolne, ale to miasta
decydują o tym, czy będzie to płatne, czy też bezpłatne, lecz tylko te, które są
specjalnie dla osób niepełnosprawnych przeznaczone, bo w innej sytuacji można
stw'erdzić, że nie trzeba wyznaczać miejsc dla osób niepełnosprawnych, tylko podjąć
odpowiedni przepis. Burmistrz Sępólna Krajeńskiego stwierdził, źe czasarni jest tak,
że osoby które za?rządzają tymi parkingami, czy pobierają i kontrolują opłatę to
wprowadzają ludzi w błąd, dlatego gmina zwróciła się do operatora o odpowiednie
przeszkolenie pracowników, aby wiedziały jakie są zasady tych płatnych miejsc
parkingowych.

Następnie Burmistrz Sępólna Krajeńskiego odniósł się do wniosku złożonego przez
radnego RM Kajetana Wiese odnośnie umieszczenia w BIP-ie zakładki z danymi
kontaktowymi dla radnych, gdzie wskazał że Sekretarz Gminy będzie odpowiedzialny,
aby taka zakładka się znalazła.

Caos zabrał Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Rolnictwa Pan Jarosław
Dera, który udzielił wyjaśnień do wniosku złożonego przez radną RM Karolinę Kubijk
w sprawie koszy na śmieci na przystankach autobusowych w Lutowie i Wiśniewce
oraz wykoszenia chwastów. Wyjaśnił, że całe utrzymanie przystanków spoczywa na
sołtysach i aby utrzymywać czystość na przystankach łącznie z opróżnianiem koszy,
wykaszaniem chwastów, wyzbieraniem papierów dookoła to przewa?żnie w każdym
sołectwie są pracownicy wykonujący prace społeczno-u$teczne i to oni powinni być
wykorzystywani do takich właśnie celów. Jeżeli sołectwo nie ma, bo tak się zdarza, że
nie w ka?;żdym sołectwie taki pracownik społeczno-użyteczny jest, to nale$ w
porozumieniu z Centrum Usług Społecznych takiego pracownika otrzymać, lecz to
również leży w gestii sołtysa. Dodał, że zapozna się z tym co radna RM zło$ła i
porozmawia z sołtysami jakie są problemy.

Następnie odniósł się do wniosku zgłoszonego przez radną RM Annę Komzę w sprawie
przystanku autobusowego we wsi Zboże, gdzie wyjaśnii że przystanek ten jest przy
drodze wojewódzkiej 241 i tak się sldada, że na jutro jest realizowany wniosek Pani
Sołtys ze Świdwia i ze Zboża, który dotyczył aspektów drogi 241. Więc jutro odbędą
się również oględziny tego przystanku. Dodal, że po rozmowie z Panią radną można
stwierdzić, że przystanek ten raczej b«;adzie do rozbiórki.

Pan Jarosław Dera odniósł się do wniosku zgłoszonego przez Wiceprzewodniczącą RM
Annę Miczko-Gierakowską, który do qczył koszenia trawników i sprząta?nia trawy, aby
studzienki nie były zatykane. Wyjaśnił, że gmina posiada dwie firmy, wykonawcę i
podwykonawcę, gdzie wiadomo, że wykonawca wykasza i sprząta na bieżąco, a ta
druga firma wykonuje to dzień lub dwa dni później. Zostanie zwrócona na to uwaga,
aby sprzątanie odbywało się na bieżąco.
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W dalszej kolejności udzielił odpowiedzi pod kolejny wniosek zgłoszony przez
Wiceprzewodniczącą RM Anna Miczko-Gierakowska, który dotyczył byłego wjazdu do
Stolbudu, gdzie wyjaśnił, że Pani radnej zapewne chodziło o samo podwórko, gdzie
droga przejazdowa, która jest przez to podwórko jest połatana. Jest pełno
nierówności, a po deszczu woda stoi. Wyjaśnil że w poniedziałek miało być
czyszczenie przepływów kanalizacji deszczowej od studni do rowu, który to odbiera,
ale niestety nie odbyło się, więc jutro ZGK ma to przepchać. Natomiast sama
nawierzchnia wymaga większych kosztów, aby to zrobić.

Następnie Pan Jarosław Dera odniósł się do miejsc parkingowych wskazywanych
przez radnego RM Jacka Kapsę, gdzie wyjaśnił, że Szkoła Podstawowa nr 3 jest
właścicielem tego parkingu, więc do szkoły należą decyzje dot. wymalowania. Tak
samo jeż,eli chodzi o Spamed. Natomiast jeżeli chodzi o targowisko, są tam
wyznaczone miejsca. Zostanie wszystko zinwentaryzowane i następnie gmina poprosi
operatora, by wymalowali lub gmina samemu to pomaluje, ponieważ są tam chyba
tylko dwa miejsca do pomalowania.

Pan Jarosław Dera odniósł się również do wniosku radnego RM Dariusza Pieczywka
w sprawie spotkania na temat ASF, gdzie wyjaśnił że ma również swoje przemyślenia
na ten temat, co gmina powinna i co ma zrobić w tym temacie. Sprawę powinni
również wesprzeć rolnicy 5ak i sam Lekarz Weterynarii.

Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Rolnictwa powrócił do tematu
parkowania osób niepełnosprawnych, który został poruszony przez mieszkańca
Sępólna Krajeńskiego. Wyjaśnił, że w 2020 roku Rada Miejska w Tucholi podjęła
uchwałę w sprawie strefy płatnego parkowania oraz wysokości stawek opłat za
parkowanie pojazdów oraz sposobów pobierania tych opłat W kwietniu w 2021 roku
wprowadziła zmianę w tej uchwale i uchwała wraz z tymi zmianami ukazała się w
Dzienniku Urzędowym Województwa Kujawsko- Pomorskiego również w kwietniu pod
pozycją 2216. Ta zmiana, o której mówił mieszkaniec nie wprowadzała żadnych zmian
i ten zapis w tym Regularninie brzmi następująco cyt.: ,,§ 12. TA7 przypadku braku
miejsca przezriaczon.ego dla osoby niepełriosprawnej, posiadacz karty parkirigowej
pozostawiając pojazd w irinym miejscu w strefie płatnego parkowania, zobowiązariy
jest uiszczać opłatę?. Dodał, że ani przed zmianarni, ani po zmianach nie było zmiany
tego zapisu.

Dodał także, że faktycznie otrzymał od Pana Burmistrza tabliczki przekazane przez
radnego RM Kajetana Wiese.

Przewodniczący RM zapytał, czy są pytania do udzielonych odpowiedzi?

Caos zabrała radny RM Jacek Kapsa, który wyjaśnił, że wcześniej mówił o dużym
parkingu przed Szkołą nr 3 i zapytał, czy nale,$ on do szkoły i czy zarządcą jest
szkoła?

Pan Jarosław Dera stwierdził, że chyba tak, ale zostanie to sprawdzone.

Głos zabrał radny RM Dariusz Pieczywek, który nawiązując do tematu miejsc dla
niepełnosprawnych, poinformował, że przed szpitalem w Chojnicach każde miejsce
jest bezpłatne dla osoby niepełnosprawnej, czy to jest miejsce dla osoby
niepełnosprawnej, czy zwykłe miejsce parkingowe, to osoba z kartką o
niepełnosprawności może zaparkować za darmo.
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Pan Jarosław Dera stwierdzil ze tak, ale tylko w tej pierwszej dojazdówce, ale cały
pozostały parking jest dostępny na ogólnych zasadach.

Głos zabrał radny RM Piotr Warmiński, który odniósł się do wypowiedzi mieszkańca
odnośnie ulicy Wysokiej. Wyjaśnił, że raz juz się spotkał z tym mieszkańcem i
pierwsza sprawa, o którą on wnioskował to chodziło o miejsce parkingowe jako osoby
pełnosprawnej lub ewentualnie wydzierż.awienie jednego miejsca na parkingu przy
bloku nr 15. Sprawa ta była przekazana do Kierownika Gospodarki Komunalnej i jak
na razie radny RM nie posiada żadnej informacji jak jest ewentualnie ta sprawa
analizowana. Następnie stwierdzil że z wypowiedzi mieszkańca wywnioskował, że
chodzi o ulicę WysoJ, o którą również sldadał interpelację radny, czyli o jej remont
lub przebudowę. Mieszkańcy mocno proszą o uregulowanie ruchu ale też i
przebudowę tej drogi. Jest to przesmyk między ulicą Wysoką a ulicą Popiełuszki.
Dodał, że jest to ulica jednokierunkowa od strony Żabki i na wysokości bloku 14 jest
kierunek w lewo, aż do wyjazdu do ulicy Wysokiej.

Pan Jarosław Dera wyjaśnił, że najprawdopodobniej sprawa dzierżawy miejsc
parkingowych zostanie umówiona na kolejnej komisji, ponieważ również rozmawial z
tym mieszkańcem, który z odpowiednim pisemnym wnioskiem zwróci się do gminy.
Może będzie więcej osób i to trafi na posiedzenie komisji.

Radny RM Piotr Warmiński zapyta?ł się, czy jest taka możliwość.

Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Rolnictwa stwierdzil że to radni będą
debatowali na komisji i będą rozvvażali co zrobić.

Głos zabrała Wiceprzewodnicząca RM Anna Miczko-Gierakowska, która chciała się
dowiedzieć, kiedy będą zrobione miejsca parkingowe dla ,,Doktóra"?

Kierownik Jarosław Dera wyjaśnił, że jest to uzgodnione z Prezesem lecz wszystko
jest uzależnione od siły roboczej, gdy będą wolniejsze moce przerobowe. Gmina może
ewentualnie zacząć już robić organizację ruchu i wstawić znaki, że to miejsce jest
przeznaczone dla pracowników ,,Doktóra", a potem sarno fizyczne jak będą wolne
moce w Zakładzie Transportu i Usług.

Głos zabrala Pani Anna Sotkiewicz-Tuma?nik Kierownik Referatu Inwestycji i Rozwoju
Gospodarczego, która udzieliła odpowiedzi do wniosku złożonego na dzisiejszej sesji
przez Wiceprzewodniczącą RM Anna Miczko-Gierakowska w sprawie zejścia ulicą
Farną w kierunku kościoła. Wyjaśniła, że w zakresie barierek środki finansowe są
zabezpieczone w budżecie, a Bank Millenium wyraził zgodę na zamontowanie tych
barierek na budynku. Gmina wystąpiła do konserwatora zabytków, ponieważ ten
budynek jest w Gminnym Rejestrze Zabytków, gdzie konserwator w formie opinii
musi wyrazić zgodę na realizację tego zadania. Dodała, że jak tylko gmina otrzyma
zgodę, to przystąpi do tej realizacji.

Głos zabrała Wiceprzewodnicząca RM Anna Miczko-Gierakowska, która zapytała
dlaczego teraz nastąpił zwrot do Banlm Millenium, przecież oni nie wyrazili już zgody,
a teraz do Konserwatora Zabytków. Stwierdziła, że to już jest śmieszne oraz dodała,
że wiadomo już było w jakich miejscach ma to być, wszyscy już wiedzą, że tak ma być
oraz stwierdziła, że jest to przedłużenie sprawy.

Pani Anna Sotkiewicz-Tumanik stwierdziła, że w żadnym swoim wystąpieniu nie
powiedziała, że Bank Millenium nie wyraził zgody, tylko że Bank Millenium nie
ustosunkował się do wniosku. Dopiero po kolejnej interwencji Bank wyraził zgodę.

Strona 29 z 32



Montażu na istniejących schodach nie może być ponieważ gwarant, czyli wykonawca,
który udzielił nam gwarancji na realizację tego, to chce wyłączyć to spod gwarancji,
jeż,eli barierki zamontujemy na schodach. Gmina posiada trwałość projektu i niestety
nie można wyrazić na to zgody, aby zamontować tam barierki dlatego odbyła się
interwencja w Banku Millenium i w tym miesiącu konserwator zabytków powinien
taJ zgodę wyrazić.

Przewodniczący RM poinformował, że otrzymał pisemne informacje dot. realizacji
wniosków z poprzednich sesji RM. Odpowiedzi te zostały przesłane radnym za pomocą
poczty elektronicznej, dlatego nie będzie odczytywał. Otrzymano odpowiedzi na
wnioski:

*

*

radnego RM Kajetana Wiese w sprawie: instalacji nowych śmietników,
wymiany uschniętych drzew i krzewów w centrum miasta oraz w
sprawie podjęcia działań mających na celu zmianę położenia lub
usunięcia pojemników na odzież, między ulicą Odrodzenia a Kolejową
(kserokopie odpowiedzi stanowią załączniki nr 57, 58 i 59 do
protokołu) ;
radnej RM Anny Komzy w sprawie miejsca parkingowego dla osób
niepełnosprawnych przy Centrum Kultury i Sztuki (kserokopia
odpowiedzi stanowi załącznik nr 60 do protokołu);
radnego RM Jacka Kapsa w sprawie rozszerzenia godzin dostępności
boiska Orlik przy Szkole Podstawowej nr 3 w Sępólnie Krajeńskim dla
społeczności lokalnej, szczególnie w okresie wakacyjnym (kserokopie
odpowiedzi stanowią załączniki nr 61, 62 i63 do protokołu).

Przewodniczący RM zapytal, czy są pytania do udzielonych odpowiedzi? Pytaji nie
było.

Następnie Przewodniczący RM poprosił o udzielenie odpowiedzi na wnioski z
poprzednich sesji oraz dodał, że jeżeli chodzi o odpowiedź w sprawie znaków przy
bloku nr 5 sprawa została już wyjaśniona, gdzie jeden znak został już przesunięty, a
drugi zostanie przesunięty w najbliższym czasie.

Pan Jarosław Dera udzielił odpowiedzi na wniosek w sprawie skierowania pisma do
zarządcy drogi wojewódzkiej nr 241 oraz do PKP Polskie Linie Kolejowe S.A.
zobowiązujące te podmioty do podjęcia dzialań naprawczo-modernizacyjnych na
przejeździe kolejowym umiejscowionym na ulicy Tadeusza Kościuszki do wyrównania
przejazdu kolejowego. Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Rolnictwa
odczytal treść odpowiedzi na pismo nr GKR.7226.2.278.2024 z dnia 25 lipca 2024
roku: ,,PKP Polskie Linie Kolejowe S.A. Zaldad Linii Kolejowych w Bydgoszczy
informuje, że naprawę doraźną nierówności w obrębie prze5azdu kolejowego w
kilometrze 283 i745 metrze na linii kolejowej nr 281 w ciągu drogi wojewódzkiej nr
241 ulicy Tadeusza Kościuszki w Sępólnie Krajeńskim wykona sekcja eksploatacji
Bydgoszcz i wykona to do dnia 30 sierpnia 2024 roku. To jest ta doraźna naprawa.
Natomiast naprawę bieżącą nawierzchni asfaltowej na ww. przejeździe jest
zaplanowana do dnia 31 pażdziernika 2024 roku."

Następnie Pan Jarosław Dera udzielił odpowiedzi na wniosek w sprawie przesunięcia
godzin napraw drogi w godzinach nocnych lub wczesnoporannych. Wyjaśnił, że po
rozmowach telefonicznych, malowanie linii było już w godzinach popołudniowych i
wieczornych. Odpowiadając na kolejny wniosek w sprawie odmalowania pasów na
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drogach gminnych i wzdłuż, miasta, stwierdził że drogi gminne i krajowe zostały ju?ż
odmalowane oraz prawdopodobnie również powiatowe.

W następnej kolejności Pan Jarosław Dera udzielił odpowiedzi na wniosek zgłoszony
przez mieszkankę Sępólna Krajeńskiego w sprawie m.in. przycięcia drzew i
,qwopłotów. Wyjaśnił, że pismo mieszkanki zostalo przekazane do Rady Miejskiej w
Sępólnie, gdzie odpowiedź odebrana była 17 lipca 2024 roku.

Przewodniczący RM poinformował, że odpowiedź zostanie przekazana radnym w
formie elektronicznej.

Następnie Pan Jarosław Dera odczytał odpowiedż na wniosek złożony przez radnego
RM Kajetana Wiese w sprawie miejsca parkingowego na ulicy Średniej. Kserokopia
odpowiedzi stanowi załącznik nr 64 do protokołu. Dodal, że jest to sytuacja podobna
do barierek.

Głos zabrał radny RM Jacek Kapsa, który powrócił do tematu wymalowania 4 miejsc
przy szkole i stwierdził, ze jeżeli jest to parking szkoły, to zapewne będzie problem
jeżeli chodzi o budżet.

Pan Jarosław Dera stwierdzil że najpierw sprawa zostanie rozstrzygnięta, a później
będzie procedowana.

Następnie radny RM Jacek Kapsa powrócił również do sprawy $wopłotu, który był
przycinany w czerwcu. Zapytał, czy ,?opłot ten może być jeszcze w tym roku
uformowany.

Pan Jarosław Dera wyjaśnił, że możliwość techniczna byłaby, natomiast jest pewna
przeszkoda w postaci tego, że ostatnie cięcie ,?opłotu powinno być do końca
sierpnia, aby do zimy drzewo i krzewy się zregenerowały. Dodal że od wiosny moźna
zacząć cięcia formujące.

Głos zabral radny RM Kajetan Wiese, który zapytal czy ewentualne przesunięcie strefy
zamieszkania wchodziłoby w grę?

Pan Jarosław Dera stwierdzil że cala strefa rewitalizacji objęta jest strefą
zamieszkania, łącznie z wjazdami na ulicę Farną oraz na Średnią od strony młyna.

Radny RM Kajetan Wiese zapytał, czy po prostu można wyłączyć ten odcinek do
skrzyżowania?

Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Rolnictwa stwierdzil że jeżeli
wyłączymy te strefy zamieszkania na tym odcinku, to powstanie jeden wielki
galimatias. Widać co jest na ulicy Studziennej, gdzie ludzie parkują nie tak jak nale,$
tylko parkują skośnie, a powinni prostopadle do jezdni. Widać to co się dzieje przed
kościołem, gdzie parking jest zapakowany non stop. Wyłączenie ze strefy płatnego
parkowania spowoduje, że tam zrobimy kolejny odcinek parkingu miejskiego, który
będzie non stop zapakowany.

Radny RM Kajetan Wiese stwierdził, że dla niego w tej chwili tam również panuje
galimatias, bo nie wyobraża sobie sytuacji, w której pomagając wysiąść z samochodu
niepełnosprawnej żonie dostaje mandat za to, że parkuje w niewyznaczonym miejscu
bo takie są znaki. Dodał, że tam na tym odcinku jest wielu niepełnosprawnych i jest
to niezbędne, aby to miejsce niepełnosprawnych było gdziekolwiek.
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Kierownik Jarosław Dera stwierdzil że trzeba rozróżnić parkowanie a zatrzymanie.
Jeż,eli ktoś przyjedzie i się zatrzyma, pomagając wysiąść osobie niepełnosprawnej to
już nie naleo do przepisów tylko do policjanta, który chce wr«:;czyć mandat.

Radny RM Kajetan Wiese st'w'erdził, że on nie pojedzie od razu dalej, tylko zaparkuje
samochód, wyjdzie, odprowadzi zonę i ten sarnochód stoi, czyli parkuje przez chwilę.

Kierownik Jarosław Dera st'w'erdził, że w dalszej mierze jest to zatrzymanie się i
policjant musi też to zrozumieć. Dodał, że wie o czym mówi Pan radny i wie na czym
polega ta sprawa. Natomiast w takich sprawach policjant powinien też być
człowiekiem.

Radny RM dodał, że wskazywał, że jest tarn również teren prywatny.

Kierownik Jarosław Dera wyjaśnił, ze sprawdził tą niemchomosć i jest to sprawa
nieuregulowana, gdzie właściciele najprawdopodobniej nie ?ją i są to sprawy
nieuregulowane księgami wieczystymi, własnościowymi. Dodal że jeżeli mieszkańcy
sobie tam wykoszą i będą korzystali z tego do parkowania pojazdów, to
prawdopodobnie mogą to zrobić, ale oficjalnie gmina tego nie może zrobić.

Nie było więcej pytań do udzielonych odpowiedzi, więc Przewodniczący RM zamknął
ten punkt i przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad.

Ad. 13. Zakończenie sesji

O godz. 14:05 w związku z wyczerpaniem porządku obrad Pan Artur Juhnke
Przewodniczący Rady Miejskiej podziękował wszystkim za udział w sesji. Zamknął
sesję Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim wypowiadając słowa ,,Zamykam V sesję
Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim".

Na tym protokół zakończono.

Sępólno Krajeńskie, dnia 13 września 2024 roku.
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mgr Agnieszka Kęsik- Liszewska

Inspektor Referatu Organizacyjnego

?!i

Strona 32 z 32


